
Mājīga nama 
vienkāršie 
baušļi

Ventspils – 
ērģeļmūzikas 
galvaspilsēta?

Vai Eiropas nauda 
aizplūst uz 
“savējo klubiņu”

Aizgājušo laiku 
jūlija hronikas
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Zūru dārgumu 
glabātāja
“Ko krāj un 
taupa tau-
pītājs,/ to 
paņem, 
paņem laupī-
tājs” – nelai-
mes aizbai-
dīšanai trīs 
reizes piesi-
tot pie koka, 
Vārves pagas-
ta Zūru novad-
pētniecības 
ekspozīcijas vadītāja un izstāžu kura-
tore Viktorija Rebuka šīs Jāņa Petera 
pirms četrdesmit gadiem rakstītās dze-
jas rindas pa jokam aktualizē Latvijā gai-
dāmās teritoriālās reformas sakarā. 

7. lpp.

Reģionālajām augstskolām ir gluži tikpat lieli izaici-
nājumi kā vietējam novadam jeb konkrētāk – rajona 
centram. Ja reģioniem ir svarīgi noturēt uz vietas katru 
iedzīvotāju, lai tas neaizbrauktu prom un lielajām 
pilsētām vai pat peļņā uz ārzemēm, tad augstskolām 
svarīgs ir katrs students, kas pieteicies mācīties augst-
skolā. Tā varētu ilustrēt gan Ventspils Augstskolas, gan 
jebkuras citas reģionālās augstākās mācību iestādes 
sūro ikdienu.

Katrs students 
no svara

S 
askaņā ar infor-
māciju vienotajā 
valsts un pašvaldī-
bu portālā “Latvija.
lv”, jaunajam aka-

dēmiskajam gadam studijām 
kādā no 12 Latvijas augst-
skolām pieteikušies 8638 
studētgribētāji. Ventspils 
Augstskolas gadījumā tie 
bija 355 pieteikumi, no tiem 
114 reflektantu mūsu pilsē-
tā esošo augstākās izglītī-
bas iestādi bija norādījuši 
kā pirmo prioritāti. Lai gan 
augstskola norāda, ka studēt 
gribētāju skaits ir pieaudzis 
(tiesa, nekur neminot precīzu 
skaitli, to neatrast arī pilsē-
tas oficiālajā kanālā un paš-
valdības sponsorētajā laik-
rakstā), tomēr oficiālie skait-
ļi rāda ko citu. Pērn iespēju 
studēt Ventspils Augstskolā 
apsvēra 380 studētgribētāji, 
no kuriem 117 mācības tieši 
Ventspilī bija norādījuši kā 
pirmo prioritāti. Pagājušajā 
gadā gan bija lēciens, jo vēl 
vienu gadu iepriekš skait-
ļi bija attiecīgi 367 un 119. 
Liekas, nebūtiski maza star-
pība, taču mazajām augst-
skolām katrs students ir liela 
vērtība. 

Viens ir noturēt, otrs – 
vai tev ir ko piedāvāt, lai 

spētu nosargāt. Tāpēc uzsla-
vas vērta ir augstskolas vadī-
bas neatlaidība un centī-
ba, izstrādājot arvien jaunas 
programmas. Lūk, viens no 
piemēriem. Jau augustā plā-
nots uzņemt pirmos studen-
tus jaunajā studiju program-
mā, kurai dots nosaukums 
“Uzņēmējdarbības akadēmi-
ja”. Tā ir interesanta ar struk-
tūru un pieeju visam pro-
cesam kopumā. Programma 
ir izstrādāta pēc unikāla 
Somijas studiju modeļa. Tās 
laikā studenti jau no pirmās 
dienas mentoru vadībā dar-
bosies pie savu uzņēmumu 
izveides. Turklāt šī būs vienī-
gā šāda veida studiju prog-
ramma Baltijā. Interesanti, 
ka arī šajā programmā būs 
iespēja pretendēt uz budže-
ta vietām. Ar šo programmu 
augstskola saista lielas cerī-
bas nākotnē.

Tāpat arvien lielāku inte-
resi raisa iespēja, lai studi-
jas būtu pieejamas strādājo-
šajiem. Tieši tāpēc turpmāk 
pirmā līmeņa profesionālās 
augstākās izglītības prog-
rammā, kurā arodu apgūst 
programmēšanas speciālisti, 
lekcijas tiek plānotas nedēļas  

Vides aizsardzības un reģionālās attīstības minis-
trija (VARAM) iezīmējusi skaudru nākotni Ventspils 
apvienotajam novadam, ja vien tāds izveidosies, jo 
tam sīvi pretojas Ventspils pilsētas galvenā galva. 
Tomēr šķiet, ka tas tomēr ir neizbēgami. Lai kā arī 
būtu, tomēr VARAM prognozes par apdzīvotību ir 
gaužām bēdīgas. Ministrija prognozē, ka nākotnē 
līdz 2030. gadam Ventspils apvienotajā novadā ie-
dzīvotāju skaits būs tikai nepilni 38 tūkstoši cilvēku. 

VARAM prognoze iezīmē 
nākotni Ventspils 
apvienotajam novadam

V 
ARAM saga-
tavotajā paš-
valdību profilā 
„Apvienotais 
novads” ir 

norādīts, ka Ventspils pil-
sētā pagājušā gada sāku-
mā oficiāli dzīvoja 34 855 
iedzīvotāji. Tas ir krietni 
mazāk nekā apgalvo pilsē-
tas vadība, taču nedaudz 
vairāk par citos avotos 
izskanējušajiem skaitļiem. 
Savukārt plašajā Ventspils 
novadā, kas ir viens no 
lielākajiem Latvijā, dzī-
voja tikai 11 061 cilvēks. 
VARAM prognozē, ka laikā 
līdz 2030. gadam Ventspils 
apvienotajā novadā iedzī-
votāju skaits samazināsies 
par 14% un dzīvos tikai 37 
952 cilvēki.

Otrdien vides aizsardzī-
bas un reģionālās attīstī-
bas ministrs Juris Pūce iera-
dās vizītē Ventspilī, lai tik-
tos ar Ventspils pilsētas un 
Ventspils novada pašvaldī-
bas deputātiem. Tikšanās 
laikā Pūce diskutēja par 
sabiedriskai apspriešanai 
izvirzāmo administratīvi 
teritoriālā modeļa piedā-
vājumu. Viņš to pamato-
ja ar pētījumiem par katra 

novada attīstību pašlaik 
un nākotnes iespējām, kā 
arī informēja par plānota-
jiem atbalsta pasākumiem. 
Iepriekš ne reizi vien pre-
tenzijas un nepatiku pret to 
izteikusi arī pilsētas vadī-
ba, turklāt jau sen zināms, 
ka Ventspils pilsētas galva 
par novadu kā tādu ir ne 
visai labās domās, lai gan 
novadu vada „Latvijai un 
Ventspilij” lieldrauga – Zaļo 
un zemnieku savienības 
pārstāvis Aivars Mucenieks. 

Šī ir plašākā sabiedriskā 
apspriešana Latvijas politis-
kajā vēsturē, lai sabiedrībai 
argumentēti un detalizēti 
izskaidrotu gaidāmo refor-
mu. Gada laikā notiks vairāk 
nekā 100 pasākumu, kuros 
ministrs tiksies un uzklausīs 
gan pašvaldību deputātus, 
gan iedzīvotājus, pilsonis-
ko sabiedrību un uzņēmē-
jus. Konsultācijas ar paš-
valdībām ilgs līdz šī gada 
septembrim, bet tikša-
nās ar iedzīvotājiem sāk-
sies jau drīzumā un notiks 
līdz nākamā gada maijam. 
Šoreiz tikšanās bija poli-
tiskā līmenī, bet ar vents-
pilniekiem tikšanās vēl 
notiks. 

P 
irms nepil-
niem diviem 
gadiem viņa, 
kā pati izsakās, 
“lokālpatriotis-

ku jūtu aicināta”, uzņēmu-
sies tautā par Zūru muze-
ju sauktās  pašvaldības 
iestādes vadīšanu, jo tā 
bija palikusi bez stūrētāja.  
Pilsoniski un sabiedriski 
aktīvajā Viktorijā tas vie-
sis satraukumu: gadu des-
mitiem vietējo ļaužu par 
savu senatni krātās mate-
riālās  liecības un kultūr-
vēsturiskās gara mantas 
paliek bez pieskatīšanas! 
Tās var tikt kaut kur pār-
vietotas, varbūt pat izva-
zātas un iznīcinātas, un tas 
taču būtu milzīgs zaudē-
jums – īpaši zūrenieku jau-
nās paaudzes patriotiskajā 
audzināšanā. 

“Zūru puses ļaudīm ir 
pamats lepoties ar to, ko 
viņu senči uz šīs zemītes 
ir sastrādājuši, kā grūtī-
bās izturējuši. Atgādinot un 
atceroties pagātni, būsim 
stiprāki nākotnē,” uzskata 
Viktorija, kuras dzimta šeit, 
“Liellanku” mājās Ventas 
krastā, ir darbā kuplojusi un 
zied vairākās paaudzēs. 

LIETAS RUNĀ ĪSTAJĀ 
VIETĀ

“Pagaidām, protams, nav 
pamata domāt, ka reorgani-
zācija tiešām būs tas nosacīti 
“ļaunais laupītājs”, kas izpu-
tinās ļaužu savāktās liecības 
par mūsu daudzējādā ziņā  
slavenā pagasta senāko un 
neseno vēsturi,” Viktorija 
pēc dabas ir optimiste  

 turpinājums 4. lpp.

Jauna lappuse Irbenes mūžā: 
sākas LOFAR antenu montāža

L 
īdz šai dienai, kad laikraksta „Ventspilnieks.lv” jau-
nākais numurs ir nonācis pie lasītājiem, Irbenē ir 
uzstādītas jau vairākas jaunās antenas, taču priekšā 
vēl milzīgs darbs. Pavisam kopumā ir jāuzstāda 96 
augstfrekvenču antenas!

Kādam nolūkam tādas ir vajadzīgas un kāpēc tik daudz? 
Kas vispār ir „LOFAR”? Kā skaidro Ventspils Augstskolā, tas ir 
lielākais radioastronomijas zemo frekvenču radioteleskops, 
ko veido vairākās valstīs izvietoti, turklāt savstarpēji saistīti 
„LOFAR” antenu lauki, kuri strādā zemo frekvenču diapazonā 
no 10 līdz 240 MHz. Tiem ir unikāls un revolucionārs dizains. 
Līdz ar to Irbene kā „LOFAR–Latvia” būs būtisks papildinājums 

lielākajam radioteleskopu tīklam pasaulē, kas 
savienots ar centrālo staciju Nīderlandes zie-
meļos, uzsver augstskolas zinātnieki un pie-
bilst: tādējādi tiek izveidots vairāk nekā divu 
tūkstošu kilometru garš tīkls. Ar šo unikālo 
instrumentu astronomi varēs izpētīt un ielū-
koties vēl tālāk jeb pareizāk – dziļāk – Visumā.

Jāakcentē arī fakts, ka starptautiskais LOFAR ir arī Eiropas 
zemas frekvences radioteleskopu tīkls, kas savstarpēji savie-
nots ar ātrgaitas optisko tīklu. Faktiski šāds tūkstošiem antenu 
savienojums ar superjaudīgu datoru palīdzību rada milzu vir-
tuālu antenu ar diametru vairāk nekā divi tūkstoši kilometru! 

Jaunu lappusi var pāršķirt Irbenē esošā Ventspils Starptautiskā radioastronomijas 
centra (VSRC) mūžā. Pagājušajā nedēļā Irbenē sācies apjomīgs darbs pie lielākā 
radioastronomijas zemo frekvenču radioteleskopa jeb LOFAR antenu montāžas. 

Izklausās pēc zinātniskās fantastikas, vai ne? Taču šī unikālā 
un revolucionārā tehnoloģija un shēma šādam teleskopam 
dod vēl asāku un jutīgāku uztveršanu.

 turpinājums 4. lpp.

Valsts Prezidente Vaira Vīķe-Freiberga 
pasniedz Atzinības krusta Zelta goda 
zīmi Zlēku pamatskolas direktorei 
Viktorijai Rebukai.
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Rādītāji uzlabojas
Veikts ikgadējais uzraudzības audits PSIA 
“Ventspils reiss” kvalitātes vadības sistē-
mai. Atzīts, ka uzņēmums strādā atbilstoši 
starptautisko standartu prasībām. 

Zog šokolādi
Kādai šokolādes mīļotājai, kura pamanīju-
sies Pārventas veikalā “Elvi” divas dienas 
pēc kārtas sazagties šokolādi, piespriests 
70 stundu sabiedriskais darbs.

Joprojām zog
Šī gada pirmajā pusgadā pilsētā apzagtas 
20 automašīnas. Lielākoties tās nav biju-
šas aizslēgtas.

Ierīkots audiogids
Tūristu vilcieniņš aprīkots ar audiogidu. 
Pasažieriem tiek stāstīts par Ventspili pie-
cās valodās.

Tikās kolhoznieki
Aizvadītajās brīvdienās ap 200 bijušā zvej-
nieku kolhoza “Sarkanā Bāka” darbinieku 
tikās teātra namā “Jūras vārti”.

Jauni siltumtīkli
Tiks būvēti jauni siltumtīkli – no Dzeņu un 
Atpūtas ielu krustojuma līdz Riņķa ielai un 
Piejūras kempingam.

Bērni mācās
Turpinās programmas “Iespējamā misija” 
nometne, kurā darbojas pilsētas un novada 
skolotāji un skolēni. 

Sakopj piekrasti
Turpinās piekrastes sakopšanas darbi pro-
jekta “Piekrastes apsaimniekošanas prak-
tisko aktivitāšu realizēšana" ietvaros. 
Projekta mērķis ir apsaimniekot atkritumus 
jūras piekrastē Vārves, Jūrkalnes un Užavas 
pagastos. 

Aprūpē bērnus
Kurzemes acu centra Ventspilī oftalmo-
logs Kaspars Ozols pieņem pacientus, kuru 
vecums sākas no trīs gadiem.

Atjaunos fasādi
PSIA “Ventspils labiekārtošanas kombināts” 
atjaunos fasādi un remontēs cokolstāvu par 
27 253 eiro. 

Kārtējā kontrabanda
Kāda Ukrainas pilsoņa mikroautobusā 
Ventspils ostā atrasts liels daudzums ciga-
rešu un alkoholisko dzērienu.
 
Notika fotopastaiga
Jaundibinātais fotoklubs “Kaktuss”, pie-
vienojoties Veselības ministrijas akci-
jai “KustiNācija”, rīkoja fotopastaigu bez 
kameras. Tajā varēja piedalīties cilvēki ar 
viedierīcēm, kurās iebūvēta fotografēša-
nas funkcija. 

Izkrīt pa logu
Kāda 1991. gadā dzimusi sieviete mirusi, 
izkrītot pa Embūtes ielas deviņstāvu nama 
logu.

Jauna ēka
Ganību ielā 103 sākta jaunas ražošanas 
ēkas būvniecība. Pasūtītājs – Ventspils 
Brīvostas pārvalde

“Kureksa” peļņa 
pieaug
Kokzāģētavas “Kurekss” peļņa pagājušajā 
gadā pieaugusi par 85 procentiem. Tie ir 
7,8 miljoni latu.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Propagandas hibrīdkarš
Mediju ziņa: “Ideoloģiska kara iespaidā, kuru  “Latvijas 
dzelzceļš”  (LDz) ved pret  “Baltijas Ekspresi”, ir novērojama 
vēlme finansēt nepatiesus propagandas rakstus par “Baltijas 
Ekspreša”  likvidāciju. Visticamāk,  LDz koncernā ir panis-
kas bailes, kas notiks ar pārvadājumiem, tāpēc “Latvijas 
dzelzceļš” mēģina ar nepiedienīgiem paņēmieniem graut 
“Baltijas Ekspreša” reputāciju,” tā par izplatīto informāciju, 
ka “Baltijas Ekspresim” varētu draudēt piespiedu likvidācija, 
izsakās uzņēmuma vadītājs Māris Bremze.

(“Ventspilnieks.lv”, 19. jūlijs)

• • •

L 
abākā aizsardzība esot uzbrukums, apgalvo militārie, 
sporta, politikas un sabiedrisko attiecību stratēģi. Tiesa 
gan, radikāli atšķiras visu šo dažādo jomu ekspertu izprat-
ne par to, kas kurā konkrētajā gadījumā ir uzbrukums 
un kas aizsardzība. Bet, neiedziļinoties sīkumos un filo-

zofiskos pārspriedumos, varam droši teikt, ka augstāk minētais 
gadījums ir uzskatāms par ne visai glīto sabiedrisko attiecību 
jeb, izsakoties konkrētās nozares speciālistiem saprotamā valo-
dā, tipisku “melnā PR” piemēru. Īstenībā gribētos pat ticēt laba-
jam cilvēkos, un šajā gadījumā pieņemt, ka LDz kā jaunās valdī-
bas satiksmes ministra Linkaiša uzmanības lokā esoša organizā-
cija nemaz nav gribējusi vērsties tieši pret “Baltijas Ekspresi”, bet 
vienkārši “Baltijas Ekspresis” trāpījies ceļā kā patiešām nopietns 
un uz attīstību vērsts konkurents. Bet tikpat labi “Ekspreša” vietā 
varētu būt arī cits “ekspresis”, ja vien tāds Latvijā būtu un ja vien 
tas darbotos ar tikpat labiem rezultātiem kā “Baltijas Ekspresis”. 
Citiem vārdiem – LDz šajā gadījumā vajadzēja novērst publiskās 
diskusijas nozarē no pašu neveiksmēm uz citiem nozīmīgiem 
nozares spēlētājiem.

Pieņemot, ka tipiska “melnā PR” sastāvdaļa nav tikai plakaniska 
konkurentu nogānīšana vien, varam ar tādu pat ticamības pakāpi 
pieņemt, ka pašlaik, tautas valodā runājot, sēžamvietas deg arī kār-
tīgā Sicīlijas mafijas cienīgā astoņkājī sapītajām amatpersonām, kas 
patiesībā ir tik vien kā ielikteņi lielāko un gudrāko spēlētāju rokās. 
Un konkrētajām amatpersonām, protams, nebūt negribas sēdēt uz 

apsūdzēto sola. Lielākie un gudrākie spēlētāji, kā zināms, šobrīd paši 
nebūt nejūtas komfortabli, jo shēmotāju saliktie ministri, valdes 
priekšsēdētāji un nozares “līderi” vairs nav ne ministri, ne priekš-
sēdētāji, ne līderi. Tāpēc konkrētajām LDz amatpersonām, uz kuru 
pirkstiem kā nākamajiem varētu sākt raudzīties jaunā ministra visu-
redzošā acs, vajag nodrošināties. Un tā kā ir nepieciešams kaut kāds 
nebūt aizsegs iepriekš realizētajām jaušajām, nejaušajām vai klajas 
nekompetences izraisītajām biznesa kļūdām, tad labākais veids kā 
novirzīt sarunu, ir “iebliezt” pa nākamo lielāko nozares spēlētāju... 
Redziet, ministra kungs, kādi viņi sliktie, tāpēc mēs esam labie, jo 
visiem taču tagad slikti, bet viņiem vēl sliktāk.

Un trešais virziens, kurā noteikti ir ieplānojuši spēlēt šī “melnā 
PR” darboņi, noteikti ir jau tradicionālais “naudas jautājums”. Kaut 
ko sadalīt var tikai tad, ja ir, ko dalīt. Šī elementārā ābeces patiesī-
ba, šķiet, ir zināma pat konkrētā gadījuma “melnā PR” konstrukto-
riem, kuru diezgan primitīvie konkurentu “noriešanas” paņēmieni 
atgādina kaut ko no “mežonīgajiem deviņdesmitajiem”, paliekot 
arī tā laika izpratnes par lietu kārtību līmenī. “Naudas jautājums” 
šajā gadījumā ir diezgan vienkāršā likumsakarība: ja ministrs un 
valdība ieklausīsies tranzīta biznesa uzņēmumu (tajā skaitā arī 
viena no nozares līderiem “Baltijas Ekspresis”) viedoklī, mainot 
kārtību un liedzot LDz un tā meitaskompānijām atsevišķos seg-
mentos teju vai monopolstāvokli, tad samazināsies “naudas pla-
šuma”. Un, spriežot pēc iepriekšējās pieredzes, kad viens pēc otra 
aizdomīgos darījumos un iesaistē “interešu biznesā” tiek vainots 
viens priekšnieks pēc otra, kā arī ņemot vērā faktu, ka minētie 
priekšnieki “klejo” no viena liela uzņēmuma vadības uz otru (atka-
rībā no savu īsto saimnieku vēlmēm), varam pieņemt, ka “naudas 
jautājums” ir gana svarīgs. Tāpēc ir šādi diezgan kusli mēģinājumi 
“uzspiest” uz sabiedrisko domu, kas varbūt neļaus ministram un 
valdībai pieņemt kādu lēmumu, ierobežojot LDz, tās meitaskom-
pāniju un partneru stāvokli. Tiesa gan, laiki vairs nav gluži tādi kā 
jau minētajos “plēsonīgajos deviņdesmitajos”... Tikai dažu “spēlē-
tāju” tikumi gan palikuši iepriekšējā līmenī – gluži kā pēdējā laikā 
daudzkārt piesauktais hibrīdkarš. It kā ir, bet it kā nav. Tikai šoreiz 
runa nav par militāro, bet propagandas lauciņu.  

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Foto no portofventspils.lvŠ 
āds solis esot sperts pēc tam, kad  
17. jūlijā dienesta Ventspils reģio-
nālā vides pārvalde veica pārbau-
des sešās vietās. Tās veiktas, reaģē-
jot uz iedzīvotāju sūdzībām par 

naftas produktu smakām. Dienests pār-
baudē šajās teritorijās traucējošu smaku arī 
konstatēja, tādēļ lūdza uzņēmumu sniegt 
skaidrojumu.

No SIA “Ventall termināls” prasa skaidrojumu par 
smakām, taču “e-deguns” pārsniegumus neuzrāda
Valsts vides dienests (VVD) pieprasījis 
no SIA “Ventall termināls” skaidrojumu 
par smakām un tā sauktā mēraparāta 
e-deguna darbību, paziņoja dienests.

Iemesls, kādēļ pilsētā bija jūtama naf-
tas produktu smaka, ir saprotams. Sūdzību 
saņemšanas laikā vēja virziens bija no 
Ventspils ostas termināļu puses uz pilsētu 
– proti, dominēja ziemeļu, ziemeļrietumu 
vējš. Tika izskatīts e-degunu monitorings, 
bet pārsniegumus monitoringa stacijas nebi-
ja reģistrējušas, norādīja dienesta pārstāve 
Maruta Bukleviča.

Savukārt dienu vēlāk, 18. jūlijā, pārbaudot 
Ventspils ostas termināļus, vides inspekto-
ri atklāja, ka sūdzību saņemšanas laikā SIA 
"Ventall Termināls" no dzelzceļa vagoncister-
nām nolēja terc-butilmetilēteri.

Dienesta Ventspils RVP uzdevusi SIA "Ventall 

Termināls" sniegt skaidrojumus, vai e-deguni 
ir kalibrēti arī šīs vielas smakas uztveršanai. 
Uzņēmumam tiek izvirzīta prasība samazināt 
darbības intensitāti nelabvēlīgos meteorolo-
ģiskos apstākļos, kas šajā gadījumā skaidro-
jams ar konkrēta virziena vēja pūsmu. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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Valsts kontrole atzinusi, ka lauksaimniecības nozares ietekmīgākās nevalstiskās organizācijas finansējuma sa-
ņemšanā no valsts budžeta bauda īpašas privilēģijas, un rodas priekšstats par nosacīti slēgtu klubiņu, kas darbo-
jas tikai savu interešu vadīts. Taču ZZS valdīšanas laikā Zemkopības ministrija nav skopojusies ar Eiropas un valsts 
budžeta naudas dalīšanu arī saviem deputātiem un ziedotājiem.

Labklājības ministre Ramona Petraviča paziņojusi, ka labklājības jomas prioritātēm nākamgad nepieciešami pa-
pildus 54 miljoni eiro. Labā ziņa ir tā, ka šo naudu ministrija galvenokārt plāno tērēt minimālās pensijas celšanai 
un valsts minimālā atbalsta sistēmas pilnveidei. 

Eiropas nauda un “savējo klubiņi”

P 
ēc revīzijas par lauksaimniecības, meža un zivsaim-
niecības nozares nevalstiskajām organizācijām pie-
šķirto budžeta līdzekļu izmantošanas lietderību, 
VK revidentiem tā arī neizdevies rast priekšstatu, 
kā – nozares vai atsevišķu NVO vai to pārstāvju – 

interesēs tiek pieņemti lēmumi. Interesantas nianses skar 
arī pašu naudas dalīšanas procesu – kā norāda VK, pie viena 
galda saujiņa nozīmīgu spēlētāju lemj par pašu finansēša-
nu no valsts budžeta un par naudas dalīšanu citiem pro-
jektiem. Turklāt summas nav mazas – kopumā Zemkopības 
ministrija nevalstiskajam sektoram no valsts budžeta un 
Eiropas Savienības fondiem novirza vairāk nekā 10 miljo-
nus eiro gadā. Tikmēr ne sabiedrība, ne citas nevalstiskās 
organizācijas nevar zināt, kā tieši pieņemti nozarei nozīmīgi 
lēmumi un sadalīta nozares organizācijām paredzētā nauda. 
Toties katru gadu pusmiljons eiro ir garantēti un nemainīgi 
tiek piešķirti deviņām lauksaimniecības NVO, kuru pārstāvji 
līdzās zemkopības ministram un ministrijas valsts sekretā-
ram veido Lauksaimnieku NVO konsultatīvo padomi.

Tā kā VK revīzija veikta par 2017.gada periodu, nav grūti 
secināt, ka “treknie gadi” valdījuši laikā, kad Zemkopības 
ministriju stūrēja “labo darbu čempioni” Zaļo un Zemnieku 
savienība, kura, pēc visa spriežot, allaž sniegusi palīdzīgu 
roku ES naudas piešķiršanā savējiem. Turklāt pietuvināto skai-
tā nav tikai ietekmīgas NVO vien. 

Zemkopības ministrija ir viena no “naudīgajām”. Piemēram, 

Latvijas lauku attīstības programmas 2014. – 2020. gadam 
ietvaros lauksaimniekiem bija pieejams ES fondu finan-
sējums 1,531 miljarda eiro apmērā, kurš galvenokārt bija 
paredzēts ekonomiski aktīvo un uz tirgu orientēto saimnie-
cību skaita palielināšanai. Caur Zemkopības ministriju plūst 
arī Eiropas Lauksaimniecības Fonda lauku attīstībai (ELFLA), 
Eiropas lauksaimniecības garantiju fondu (ELGF) un Eiropas 
Zivsaimniecības fonda finansējums kā arī valsts subsīdijas 
lauksaimniekiem, kuru  apjoms 2017.gadā bija 8,723 miljoni 
eiro.  Tomēr jautājums ir – vai visiem lauksaimniekiem Latvijā 
ir vienlīdzīgas iespējas saņemt šo ES fondu un valsts atbalstu? 
Kā redzam no VK revīzijas ziņojuma, NVO gadījumā lauvas 
tiesu nosmeļ izredzēto klubiņš. Savukārt papētot datus par  
2014.-2015. gada periodu, izskatās, ka Zemkopības ministri-
ja šajā periodā dāsni – vairāku miljonu apmērā – pabalstījusi 
arī gan vairāku pašvaldību tālaika ZZS deputātus, gan šīs par-
tijas lielākos ziedotājus. Atgādināsim, ka tolaik Zemkopības 
ministrijas stūre ZZS vecbiedra Jāņa Dūklava rokās. Tikai daži 
piemēri.

Vērā ņemamus līdzekļus 2014. un 2015. gadā kā no valsts, 
tā ES fondiem saņēma toreizējā ZZS Saeimas frakcijas vadītā-
ja Augusta Brigmaņa zemnieku saimniecība “Priedule”. Valsts 
subsīdijās tā saņēma 23 322,89 eiro, no ES fondiem – 171 
474,84 eiro. Tātad kopumā teju divsimt tūkstošus.

Gulbenes novada domes ZZS deputāta Gunāra Cigļa saim-
niecība “Rijkuri” minētajā periodā valsts subsīdijās saņēma 

2182 eiro, bet no ES fondiem –  56 695 eiro.
Dagdas novada pašvaldības deputāts no ZZS Maijas 

Ļevkovas zemnieku saimniecība “Tingala” valsts subsīdijās 
saņēma 63 613 eiro, no ES fondiem – 261 383 eiro.

Latvijas Zaļās partijas Jēkabpils novada domes deputāta 
Modra Pavāra zemnieku saimniecība “Auziņas” 2014.- 2015.
gados valsts subsīdijās saņēma 36 769 eiro, no ELGF un ELFLA 
finansējuma – 323 244 eiro. 

Dāsnas valsts subsīdijas un ES fondu finansējumu minētajā 
periodā saņēma arī vairāki ZZS ziedotāji. Protams, var teikt, 
ka visiem minētajiem deputātiem patiešām pieder ražojošas 
zemnieku saimniecības, un, pretendējot uz valsts un ES atbal-
stu, viņi neko nav pārkāpuši. Tā patiešām ir. Tikai uzmanīgu 
dara Valsts Kontroles paustais par pie viena galda sēdošajiem 
lauksaimniecības nozares nozīmīgajiem spēlētājiem, kuri tad 
arī lemj par pašu finansēšanu no valsts budžeta. Šajā kontek-
stā gribot negribot nākas uzdot jautājumu – vai mēs tiešām 
varam būt pārliecināti, ka valsts budžeta un ES fondu atbalsts 
vienmēr tiek sniegts vadoties pēc iesniegtā projekta, nevis 
pēc deguniem un partejiskās piederības? 

Trūcīgām personām un pensionāriem, 
iespējams, nākamgad klāsies labāk

Ar 
pašvaldībām jau panākta konceptuāla vie-
nošanās par garantētā minimālā ienākumu 
(GMI) līmeņa celšanu nākamgad no 53 eiro 
līdz 64 eiro. Turklāt, ja nākamajā gadā tiks 
celta minimālā pensija un sociālā nodroši-

nājuma pabalsts, tad vēl pēc gada pašvaldības varētu GMI 
palielināt līdz 99 eiro.

Ministre  uzskata, ka valsts minimālās pensijas palielinā-
šana ir pirmais solis nabadzības mazināšanai, jo pensionāri ir 
visvairāk pakļauti nabadzības riskam, īpaši vientuļie seniori.

Simpātisks ir arī ministres teiktais, ka “Latvijā uzbūvēta 
Gaismas pils un arī dārgs tilts, tāpat arī akustiskā koncertzā-
le Rīgā ir nepieciešama, bet nedrīkst būt situācija, ka pensio-
nāram jādzīvo ar 64 eiro mēnesī, jo jāceļ ierēdņiem algas.”

To, ka šo jautājumu risināšanu vairs nedrīkst atlikt “tālā-

kā plauktiņā”, apliecina arī Centrālās statistikas pārvaldes 
(CSP) 2018.gadā veiktās iedzīvotāju aptaujas dati. Saskaņā 
ar tiem, visvairāk nabadzības riskam bija pakļauti vientuļie 
seniori vecumā virs 65 gadiem – 2017. gadā tādu bija 74%. 
Nākamās lielākās nabadzības riskam pakļautās sabiedrības 
grupas bija nepilnās ģimenes ar vienu pieaugušo un bērniem 
(32,6%), personas līdz 64 gadu vecumam, kuras dzīvo vienas 
(31%), un daudzbērnu ģimenes ar diviem pieaugušajiem un 
trim vai vairāk bērniem (20,5%). Kurzemē nabadzības riskam 
pakļauto iedzīvotāju īpatsvars bija 24,8%, bet Latvijā kopumā  
2017. gadā nabadzības riskam bija pakļauti 446 tūkstoši jeb 
23,3% iedzīvotāju, tātad aptuveni ceturtā daļa.

Arī Tiesībsargs Juris Jansons vēl 2016. gadā atzina, ka Latvijas 
lielākā problēma ir nabadzība. Nabadzība, pie kuras lielākā 
daļa iedzīvotāju paši nemaz nav vainojami. No tā laika īpaši 

pozitīvu izmaiņu nav bijis, un tādēļ labklājības ministres apņē-
mība beidzot ķerties pie šīs sasāpējušās problēmas risināšanas 
ir vairāk kā apsveicama. Petraviča uzskata, ka minimālās pen-
sijas celšana ir obligāta, jo šis plāns jau divus gadus ticis atlikts.

Paraudzīsimies, kāds ir ministres plāns Latvijas visneaiz-
sargātākās iedzīvotāju grupas izvešanai no galējas nabadzī-
bas purva?

Ministres iecere ir palielināt minimālo valsts pensiju aprēķi-
na bāzi no 64 eiro uz 99 eiro, nosakot gradāciju katram darba 
stāža gadam. Piemēram, pensionārs ar 20 gadu darba stāžu 
patlaban saņem minimālo pensiju 70 eiro apmērā, bet pēc 
izmaiņām tā būs ne mazāka kā 128,70 eiro. Vēl viena prio-
ritāte ir pensiju indeksācijas mehānisma pilnveidošana, kas 
paredz no 2020.gada piemērot indeksāciju 100% no apdroši-
nāšanas iemaksu algu summas reālā pieauguma, ziņo LETA. 

Iecerēts arī pilnveidot piemaksas pie pensijām par uzkrā-
to darba stāžu līdz 1995. gada 31. decembrim. Patlaban pie-
maksas saņem tie, kuri pensionējušies līdz 2011. gada bei-
gām, tomēr no nākamā gada piemaksas varētu saņemt arī 
tie, kuri pensionējušies līdz 2013. gadam, bet vēl pēc gada 
– līdz 2014. gadam. 

Tāpat nākamgad iecerēta valsts atbalsta pilnveidošana 
pensiju nodrošinājumā nestrādājošām personām, kuras rūpē-
jas par bērnu ar invaliditāti. Patlaban par šiem cilvēkiem obli-
gātās sociālās iemaksas tiek veiktas 20% apmērā no 71,14 
eiro, bet LM piedāvājums ir veikt iemaksas šajā apmērā no 
īpašās kopšanas pabalsta, kas patlaban ir 313,43 eiro.

LM arī vēlas noteikt, ka personām ar invaliditāti, ģimenēm 
ar bērniem, tostarp audžuģimenēm, un pilnā valsts apgādībā 
esošajām personām, kā arī personām, kuras audzina bērnu ar 
invaliditāti, ir tiesības turpināt saņemt ģimenes valsts pabal-
stu līdz 20 gadu vecumam, arī ja bērns neturpina mācības. 

Tāpat Petraviča norāda, ka nākamgad būtu jādubulto uztur-
līdzekļu apmērs aizbildņiem. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem naftas  
produktu pārkraušanas termināļiem gaišo un tumšo  

naftas produktu pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija

Tālrunis: 
+371 636 02501

Fakss: 
+371 636 02504

e-pasts: 
ventbunkers@ventbunkers.lv
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LATVIJĀ

Brīvdienās sāksies jauns 
karstuma vilnis
Šīs nedēļas beigās Latviju sasniegs jauns 
karstuma vilnis. Valdošie būs lēni ziemeļu 
vēji, un gaiss pēcpusdienās sakarsīs līdz 
+25, +30 grādiem, svētdien vietām vēl 
par kādu grādu karstāks. Nākamās nedē-
ļas sākumā karstums vēl pastiprināsies.

Prioritāri vēlas neapliekamā 
minimuma celšanu
Ekonomikas ministrs Ralfs Nemiro uzska-
ta, ka prioritāri ir jāvienojas par ar nodok-
li neapliekamā ieņēmumu minimuma 
palielināšanu. Tā būtu izdevīgāk, jo atšķi-
rībā no minimālās algas paaugstinā-
šanas tā neradītu papildu izdevumus 
uzņēmējiem, tāpat arī šāds solis veici-
nāšot ēnu ekonomikas samazināšanos. 
Neapliekamo minimumu varētu noteikt 
minimālās algas apmērā, attiecīgās 
izmaiņas ieviešot no 2021. gada.

Armijai tiek bezpilotu  
lidaparātu sistēmas
Pērn noslēgtās vienošanās ietvaros 
Nacionālajiem bruņotajiem spēkiem tes-
tēšanas nolūkos piegādātas Latvijas ražo-
tāju “UAV FACTORY” un “Atlas Aerospace” 
bezpilota lidaparātu sistēmas. Tas stiprinās 
armijas novērošanas un izlūkošanas, kā arī 
netiešās uguns atbalsta vadības spējas un 
sniegs atbalstu glābšanas, meklēšanas vai 
līdzvērtīga rakstura civilās operācijās.

Nošauj advokātu Bērziņu
Mārupē nogalināts advokāts un bijušais 
tiesnesis Uldis Bērziņš. Sākotnējā infor-
mācija liecina, ka 1972. gadā dzimu-
šais Bērziņš mājās pārsteidzis laupītājus 
un notikušais, visticamāk, nav saistīts ar 
advokāta darbību.

Noliedz genocīdu
Valsts drošības dienests (VDD) ir sācis kri-
minālprocesu pret Latvijas Krievu savienī-
bas valdes locekli Aleksandru Fileju sais-
tībā ar viņa ierakstu sociālo tīklu platfor-
mā “Facebook”, kurā viņš apsveica lasītā-
jus ar 17.jūniju, norādot, ka PSRS armija 
Latviju “atbrīvoja no diktatora režīma”. 
Viņaprāt, 1940.gada vasara deva tūksto-
šiem cilvēku “ilgi gaidīto atbrīvošanos no 
nepanesamas apspiešanas”. 

Pārtiku pēc termiņa beigām 
vēl neziedo
Teju mēnesis pagājis kopš brīža, kad stā-
jās spēkā likuma grozījumi, kas atļāva 
ziedot labdarībai pārtiku pēc minimālā 
derīguma termiņa beigām. Tomēr pagai-
dām liela ziedotāju aktivitāte nav vēro-
jama. Daži uzņēmumi gatavo līgumus 
par produktu nodošanu labdarībai, kuras 
gaida iespēju nogādāt tos trūcīgajiem, 
ziņo Latvijas Radio.

Ikšķilnieki iestājas pret Pūci
Ikšķiles novada dome ir sagatavojusi 
dokumentus un vērsusies Satversmes 
tiesā, lai apstrīdētu vides aizsardzības 
un reģionālās attīstības ministra Jura 
Pūces rīkojumu par iedzīvotāju aptau-
jas par administratīvi teritoriālo reformu 
nolikuma apturēšanu. J.Pūce jau pauda, 
ka nepieļauj iespēju novadam saglabāt 
cerēto neatkarību.

Salmonella olās no Ukrainas
Pārtikas un veterinārais dienests (PVD) 
atkārtoti konstatējis salmonellas piesār-
ņojumu Ukrainas izcelsmes olu produk-
cijā. Šoreiz tas konstatēts olu pulverī. Ir 
veiktas visas darbības, lai konkrētās par-
tijas sausais olu baltuma pulveris neno-
nāktu pārtikas apritē, norādīja dienestā.

Antenu montāžu veic Nīderlandes uzņēmums “Astron”  pārstāvja 
Marsela Gerbersa vadībā un Ventspils uzņēmums “Akro”, taču būtiski 
ir tas, kas šajos darbos aktīvi iesaistīti arī Ventspils Augstskolas stu-
denti, pasniedzēji un citi darbinieki, īpaši izceļot VSRC Elektronikas 
nodaļas darbiniekus – nodaļas vadītāju Romasu Pauliku, elektronikas 
inženierus Klāvu Kalneju, Kristeru Dēnavu un Kārli Luksi.

Kā akcentē augstskola, šādas unikālas LOFAR stacijas izveide gan 
VSRC, gan Latvijai kopumā sniegs jaunas zinātniskas iespējas ne tikai 
radioastronomijas sfērā, bet arī informācijas un komunikācijas tehno-
loģijās, ģeofizikā, ģeodēzijā, vides inženierijā un bioekonomikā, tur-
klāt svarīgs fakts ir arī tas, ka Irbene nākotnē var kļūt par būtisku pie-
nesumu Latvijas tautsaimniecībai kopumā. 

Jauna lappuse Irbenes mūžā:  
sākas LOFAR antenu montāža

otrajā pusē – ceturtdienās, piektdienās un 
sestdienās. Līdz šim saņemti 29 pieteikumi, 
konkursu izturējuši 14, bet pieejamas kopu-
mā 35 vietas. 

Runājot par šī gada konkursu, fakultāšu 
ziņā pārliecinoša līdere ir Informācijas teh-
noloģiju fakultāte, kurā kopumā saņemti 
175 pieteikumi, no tiem lauvas tiesu jeb 83 
pieteikumi iesniegti datorzinātņu bakalaura 
programmā. Tiesa, pērn pieteikumu skaits 
bija ievērojami lielāks – 234.

Tulkošanas studiju fakultātē ir pieejamas 

Katrs students no svara
kopumā 110 studiju vietas. Kopumā atzīme 
par studijām VeA izdarīta 113 pieteikumos (par 
12 vairāk), kā galveno prioritāti studēt tieši 
Ventspilī izteicis 41 reflektants (par 8 vairāk). 
Populārākā ir studiju programma angļu-latvie-
šu-krievu/vācu valodu kombinācijā, kur budže-
ta grupā uz 45 vietām saņemti 53 pieteikumi. 
Provizoriskais konkursu izturējušo skaits ir 30.

Ekonomikas un pārvaldības fakultātē stu-
dijām biznesa vadībā budžeta grupā uz 45 
vietām saņemts 51 pieteikums (-23), no 
tiem 20 (-10) bija norādīti kā galvenā priori-
tāte. Maksas studijām šajā programmā vietu 
skaits sarucis līdz 15, saņemti 13 pieteikumi, 

taču neviens tā arī nav izvēlējies Ventspilī 
studēt par maksu. 

Tas, ka kopumā jauno studentu skaits 
Ventspils Augstskolā pieaugs, ir skaidrs. Kopš 
22.jūlija turpināsies pieteikšanās studijām 
Ventspils Augstskolā, tā ilgs līdz pat 29. 
augustam. Tā ir lieliska iespēja pretendēt uz 
brīvajām budžeta vietām tiem, kuri bija neiz-
lēmīgi vai arī tikai tagad sapratuši, ka vajag 
studēt. Taču jāņem vērā, ka valsts finansētās 
budžeta vietas tiks piešķirtas secībā, kādā 
pieteiksies reflektanti. Brīvas budžeta vietas 
ir lielākajā daļā studiju programmu. Vairāk 
uzzini https://ej.uz/VeA-studijas. 

“Dārgākās ērģeles, lielākās klavieres, modernākā mūzikas skola – pārākajā pakāpē 
rakstāmi jaunās kultūras būves raksturlielumi seko viens otram. Tomēr pastāv bažas, 
vai jaunā nama dārgā lielummānija nekļūs drīzāk par saimniecisku slogu korupcijas 
un neskaidro finansējuma apstākļu dēļ un vai jaunā ēka nebūs tikai Ventspils karaļ-
valsts greznumlieta, meklējot savu vietu un klausītāju kopējā Latvijas akadēmiskās 
mūzikas ainavā,” šādu jautājumu uzdod portāls “LA.LV” rakstā “Koncertzāle “Latvi-
ja”: jauna ērģeļmūzikas citadele vai Ventspils karaļvalsts greznumlieta?”

Vai Ventspilij ir izredzes kļūt par 
ērģeļmūzikas galvaspilsētu?

L 
A.LV min arī jau vairākkārt izskanēju-
šās bažas par to, ka pēc VUGD darbi-
nieku kukuļošanas skandālā saistībā 
ar koncertzāles nodošanu eksplua-
tācijā var nākties atmaksāt koncert-

zāles būvniecībai piešķirto līdzfinansējumu 
9,7 miljonu eiro apmērā. Kā laikrakstam 
atklājusi Centrālā finanšu līgumu aģentū-
ra (CFLA) pārstāve Daiga Reihmane, iespē-
jami veiktās koruptīvās darbības saistītas 
ar kukuļdošanu VUGD amatpersonām par 
pozitīva atzinuma sniegšanu par būvobjekta 
gatavību ekspluatācijai, lēmums par neat-
bilstību attiecināts uz būvdarbu līguma un 
uz autoruzraudzības līguma daļu, kas ietilpst 
ES fondu projektā. Tādēļ lēmumu par finan-
sējuma likteni CFLA pieņems pēc krimināl-
lietas apstākļu noskaidrošanas. 

LA.LV atgādina, ka ugunsdrošības pārkā-
pumi novērsti pārsteidzoši strauji, - tikai pus-
otru mēnesi pēc VUGD negatīvā lēmuma 
par ugunsdrošības noteikumu pārkāpumiem, 
un ēka jau 5. jūlijā pieņemta ekspluatācijā. 
Diemžēl konkrēti, kādi  pārkāpumi bija jāno-
vērš, tā arī nav skaidrs. 

Tikmēr jau šodien ir skaidrs, ka Ventspils 
jaunā koncertzāle, ņemot vērā zāles izmērus, 
ieguvusi līdz šim dārgākās Latvijas koncertzā-
les statusu, taču arī ieguvumi ir vērā ņemami. 
“Koncertzāle ar 600 sēdvietām lielajā zālē, 
transformējama skatuves grīda, Baltijā unikā-
las stabuļu ērģeles, pasaulē augstākās vertikā-
lās koncertklavieres, Vācijas akustiķu eksper-
tīze, par āra terasi transformējama mazā 
zāle un modernai mūzikas izglītībai atbilsto-
ša jauna mājvieta Ventspils mūzikas skolai un 
mūzikas bibliotēkai,” raksta LA.LV un norāda, 
ka dārgākā vienība projektā šobrīd ir jaunās 

koncertzāles ērģeles, ko izgatavojusi viena 
no pasaulē prestižākajām ērģeļbūves firmām 
– vācu uzņēmums “Johannes Klais Orgelbau 
GmbH & Co” par kopumā 1,6 miljoniem eiro, 
kas ērģeļu būvē līdz šim ir Latvijas mērogā 
nepiedzīvots vēriens. 

Savukārt Latvijas starptautiski ievēroja-
mākā ērģelniece Iveta Apkalna pauž pārlie-
cību, ka starptautiskā kontekstā par ērģe-
lēm samaksātā summa esot pat pieticīga. 
“Ērģeles nebūvē uz gadu, gadu desmitu – 
nereti tās kalpo gadsimtus, un neviena sevi 
cienoša koncertzāle pasaulē par ērģeļu būvi 
pat nediskutē.” I.Apkalna arī pauž, ka šīs ir 
pirmās jaunuzbūvētās stabuļu ērģeles 80 
gadu laikā, arī nevienā no Baltijas valstīm 
šādu jaunu stabuļu ērģeļu nav, un tā būšot 
iespēja atskaņot daudzu komponistu veiku-
mu, ko piemērotu ērģeļu trūkuma dēļ Latvijā 
līdz šim atskaņot nevarēja.

Taču, kā norāda LA.LV,  ieskats koncert-
zāles satura plānotājā liecina, ka ērģeļmū-
zika tomēr ir salīdzinoši neliela daļa no 
kopējā repertuāra un pagaidām Ventspili 
kā ērģeļmūzikas galvaspilsētu neiezīmē. 
Savukārt Koncertzāles “Latvija” māksliniecis-
kais vadītājs Miks Magone portālam atklāj, 
ka jau drīzumā te uzstāsies gana ekstrava-
ganti mākslinieki, kuru koncerti uzrunāšot ne 
tikai salīdzinoši nelielo vietējo akadēmiskās 
mūzikas cienītāju loku, bet atradīšot klausī-
tāju Kurzemes reģionā un tuvajās “ārzemēs”, 
Lietuvas pierobežā. “Ir skaidrs, ka cerēt pie-
pildīt “Jūras vārtus” vai par simt sēdvie-
tām mazāko koncertzāles “Latvija” lielo zāli 
tikai ar Ventspils publiku ir naivi,” pauž M. 
Magone. Viņš arī lēš, ka Ventspilī pašlaik esot 
tikai aptuveni divsimt cilvēku liela pastāvīga, 

maksātspējīga publika, kuru interesē akadē-
miskās mūzikas koncerti.

Tomēr viens no būtiskākajiem jautāju-
miem ir: kas par to visu maksās? Kā norāda 
LA, šobrīd nav zināms, vai ceturtā “spēlētāja” 
parādīšanās Latvijas akadēmiskās mūzikas 
koncertdzīvē nākamgad liks mainīt arī Valsts 
Kultūrkapitāla fonda (VKKF) finansējumu aka-
dēmiskajai mūzikai.

Šajā gadā par koncertzāles saturu atbildī-
gajai SIA “Kurzemes filharmonija” kopumā 
valsts piešķirtie līdzekļi pēc simtgades svinī-
bu gada pat samazinājušies par 25 tūksto-
šiem eiro, turklāt tie jāsadala starp abām SIA 
“Kurzemes filharmonija” vadītajām koncert-
vietām – teātra namu “Jūras vārti” un kon-
certzāli “Latvija”.

2019. gada finansējuma plānā VKKF iegul-
dījums veido tikai 14 procentus no kopējiem 
koncertzāles finansējuma avotiem, vairāk 
nekā četras reizes lielāku finansējumu jeb 
63 procentus SIA “Kurzemes filharmonija” 
gūst no Ventspils pašvaldības, bet 23 procen-
tus plānots iegūt no biļešu ieņēmumiem un 
telpu nomas.

Pagaidām nākotne rādās rožainās krāsās 
– publikas interese par gaidāmajiem kon-
certiem koncertzālē “Latvija” šobrīd esot 
augsta, visas biļetes uz atklāšanas nedāļas 
nogales koncertiem esot izpārdotas un 15 
no 55 koncertzālē plānotajiem pasākumiem 
esot telpu nomas pasākumi. Jaunā koncert-
zāle lieliskas iespējas dod arī Ventspils mūzi-
kas vidusskolai, kura izmantos 76% jaunās 
ēkas telpu. Mūzikas skolai nebūs arī jāmak-
sā koncertzālei par lielās zāles īri un pēc pār-
celšanās uz jaunajām telpām nebūs jāmak-
sā nomas maksa par līdzšinējām mūzikas 
skolas telpām. Taupīt ļaušot arī ēkas augstā 
energoefektivitāte. 

Un tomēr visā šajā gaišo perspektīvu 
medus podā pamatīgu karoti darvas jopro-
jām atstāj korupcijas skandāls, kā arī plašā-
kai sabiedrībai tā arī neatbildētais jautājums 
– kas īsti tie bija par ugunsdrošības trūku-
miem, kuru novēršanai vajadzēja vien pusot-
ru mēnesi un kuru paslēpšanai tika maksāts 
vairākus tūkstošus eiro liels kukulis, riskējot 
ar ES fondu līdzfinansējuma iespējamo zau-
dējumu? 
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Lasmanei bronza Eiropas 
čempionātā
Talantīgā Ventspils vieglatlēte Rūta 
Kate Lasmane Eiropas U-20 čempio-
nātā Zviedrijā izcīnīja bronzas meda-
ļu. Ventspilnieces trīssoļlēkšanā tālākais 
lēciens bija 13,48 m tāls, to sasniedzot 
jau pirmajā mēģinājumā. 

Bespalova kausā  
mājinieki trešie
Starptautiskajā junioru (U-15) futbola 
turnīrā “Bespalova kauss 2019”, kas 
notiek par godu pirmā FK “Ventspils” 
prezidenta Jurija Bespalova piemiņai, 
astoņu komandu konkurencē mājinie-
ki ventspilnieki ieguva bronzas meda-
ļu, izšķirošajā mačā ar 2:0 pieveicot RFS. 
Maksimu Šemeško atzina par labāko 
Ventspils komandā. 

Vēl var pieteikties  
nūjošanas festivālam
Šovasar jau 10. reizi Ventspilī notiks 
Vislatvijas nūjošanas festivāls, kas nori-
sināsies 10. augustā. Iespēja piedalīties 
gan 5,3 km, gan 10 km distancēs. Kā jau 
ierasts, pirms starta notiks modes skate. 
Pieteikšanās līdz 9. augustam nujosa-
nasfestivals.lv un sportlat.lv. Dalība fes-
tivālā ir bez maksas.

Vairogs pievienojas 
Štelmaheram
Jau ziņojām, ka BK ‘Ventspils” līdzšinējais 
galvenais treneris Roberts Štelmahers 
vadīs Tallinas “Kalev/Cramo”. Kļuvis 
zināms, ka viņš par savu asistentu izvē-
lējies Akseli Vairogu, kurš bija trenera 
palīgs BK “Ventspils” iepriekšējās divās 
sezonās.

Smaiļotāji uz pasaules 
čempionātu
Limbažos notikušajā Latvijas čempio-
nātā smaiļošanā un kanoe airēšanā 
dalību pasaules pieaugušo čempionātā 
Ungārijā ieguva talantīgais ventspilnieks 
Deniss Volkovs. Rumānijā notiks pasau-
les junioru un U-23 čempionāts, kurā 
dalību izcīnīja smaiļotāji Jēkabs Kalenda 
un Renārs Jānis Bronka.

Ventspilnieki nosmeļ troni 
petankā
Latvijas čempionāta petankā finālturnīrā 
dubultuzvaru svinēja Ventspils koman-
das, kas uzvarēja gan vīriešu, gan sievie-
šu konkurencē. Uzvarēja Inga Apmane, 
Eva Martinsone un Aida Pētersone, kā arī 
Raido Blumbergs, Nauris Bogdanovičs 
un Andris Padrevics. Šie trio ieguva ceļa-
zīmi uz Eiropas čempionātu.

Uz Eiropas jaunatnes 
olimpiādi
Eiropas Jaunatnes Olimpiāde, kas šone-
dēļ sākas Azerbaidžānas galvaspilsētā 
Baku, Latvijas izlases sastāvā ir iekļauta 
Ventspils sporta skolas “Spars” audzēkne 
Sabīne Anna Cinovska, kura startēs vin-
grošanā – daudzcīņā.

Talsu šķēpos uzvar 
Palameika un Štrobinders
Sacensībās “Talsu šķēpi” uzvaras svinē-
ja Ventspils Olimpiskās vienības atlēti 
Madara Palameika (58,18 m) un Rolands 
Štrobinders (79,68 m). Jāatgādina, ka 
abi ir talsenieki.

SPORTA ĪSZIŅAS

FK “Ventspils” kluba īpašnieks Adlans Šišhanovs rīkojies agresīvi un nepamatoti pret tiesnešiem spēlē, kurā ventspilnieki savā 
laukumā nospēlēja 2:2 ar “Valmiera Glass/ViA”. Šo nekorekto rīcību asi nosodījusi Latvijas Futbola federācija (LFF). Klubam var 
draudēt bargas sankcijas, norāda LFF amatpersonas. 

Kā saka angļi – “mans nams ir mana pils”, un šis teiciens uzsver ne vien tradīciju baudīt netraucētu privātu dzīvi, bet arī ģimenes 
kopību un mājokļa sniegtās ērtības. Taču komforts nenozīmē vien, teiksim, trauku mazgājamo mašīnu, pakešu logus, modernas 
mēbeles un gudro I Robot putekļu sūcēju. Tie ir arī pirmajā mirklī ar aci nesaskatāmie faktori, kuri mājā ļauj justies ērti, labi un 
omulīgi. Ventspilnieks.lv apkopoja speciālistu ieteikums.

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze.
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība – vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.08.2019

Agresīvi un nepamatoti – tā pret tiesnešiem
izturas FK “Ventspils” īpašnieks no Krievijas

V 
iss sākās uzreiz pēc virslīgas čem-
pionāta spēles, kurā ventspilnie-
kus pārstāvēja nevis kā ierasts un 
kā tam ir jānotiek – galvenais tre-
neris Igors Kļosovs, bet gan kluba 

īpašnieks ar apšaubāmo reputāciju, Krievijas 
bagātnieks Adlans Šišhanovs. Viņš veltīja 
skarbus pārmetumus kā spēles tiesnešiem, 
tā arī LFF prezidentam Kasparam Gorkšam.

Uz jautājumu, vai LFF mērķtiecīgi vēršas 
pret Ventspils klubu, A.Šišhanovs nekautrējās 
izteikties sekojoši: «Goda vārds, puiši. Katrā 
spēlē tiesneši visā pasaulē pieļauj noteiktas 
kļūdas. Ja es šeit nosēdināšu cilvēkus, kuri 
absolūti nav saistīti ar FK “Ventspils”, neat-
karīgus ekspertus, un parādīšu, cik punktus 
FK “Ventspils” zaudējusi šo kļūdu dēļ... Tās 
sauc par kļūdām, bet es tās nesaucu par kļū-
dām. (..) Taču es gribu to sacīt, es to darīšu, 
cik vien spēka – kamēr vien neizvilkšu viņu 
[Kasparu Gorkšu – red.] no prezidenta kabi-
neta! Jo aiz tā stāv cilvēki, kuri ir augstāk. 
Pateikšu citādi – tā ir apmaksāta tiesāša-
na. Viennozīmīgi apmaksāta.” (pilnu versiju 
var noskatīties un noklausīties šeit: https://
youtu.be/T0AzKyov5Lw)

“Futbola klubu īpašnieku agresīva un nepa-
matota vēršanās pret tiesnešiem ir nepieņe-
mama sportiskos principus respektējošā vidē, 
tādēļ Latvijas Futbola federācija un federāci-
jas Tiesnešu komiteja nosoda FK “Ventspils” 
kluba oficiālo personu agresīvo uzvedī-

bu un publiskos izteikumus pēc 21. jūlija 
Latvijas virslīgas čempionāta spēles starp FK 
“Ventspils” un “Valmiera Glass/ViA” koman-
dām,” uzsvēra LFF prezidents K. Gorkšs.

Viņš uzsver, ka konkrētajā gadījumā FK 
“Ventspils” īpašnieku izteikumiem, kuros 
tiek apšaubīta tiesnešu objektivitāte un 
neitralitāte, nav nekādu objektīvu iemes-
lu. Tieši tādēļ LFF Tiesnešu komiteja aicina 
LFF Disciplinārlietu komisiju izvērtēt gan FK 
“Ventspils” pārstāvju publiskos izteikumus 
pēc minētās spēles, gan kluba oficiālo perso-
nu vēršanos pret spēles tiesnešiem pēc mača 
beigām, tā savukārt saka LFF tiesnešu pār-
raudzības eksperts Alans Snoudijs.

Izteikumi, ka virslīgas čempionāta līmeņa 
tiesnesis ir ticies ar kāda kluba pārstāvjiem, 
un FK “Ventspils” oficiālā pārstāvja paustā 
gatavība palielināt sava kluba budžetu, lai 
finansiāli atbalstītu tiesnešus, ir vērtējami kā 
vārdiska apņemšanās veikt sodāmas darbī-
bas un rada pamatotas bažas par kluba pār-
stāvju godīgas spēles principu izpratni, uzsver 
tiesnešu pārraugs.

“Latvijas futbola tiesneši savā izaugsmē un 
pašattīstībā iegulda ļoti lielu darbu, tāpēc ir 
ārkārtīgi svarīgi, lai spēļu laikā un pēc mača 
beigām viņi savu darbu var veikt drošā vidē. 
Savukārt virslīgas klubu pienākums ir pret 
tiesnešiem izturēties ar cieņu, nodrošinot 
viņiem netraucētus un drošus darba apstāk-
ļus pirms spēles, tās laikā un pēc spēles bei-

gām. Tādēļ vēlos uzsvērt, ka LFF neignorēs 
šādus publiskus izteikumus, kuri nav pama-
toti ar faktiem un pierādījumiem,” saka A. 
Snoudijs.

“Futbola federācija vienmēr un visur 
visiem pieejamajiem līdzekļiem aizstāvēs 
tiesnešu tiesības neatkarīgi un droši veikt 
savu darbu. FIFA un UEFA noteikumi aizliedz 
futbola klubiem jebkādā veidā ietekmēt ties-
nešu darba organizēšanu, un LFF ir apņēmu-
sies sekot, lai Latvijā šis princips tiktu pilnībā 
ievērots,” uzsvēra K. Gorkšs.

LFF prezidents skaidro, ka tiesnešu nozīmē-
šanu uz federācijas pārraudzītajām sacensī-
bām no ārpuses neatkarīgā un neietekmēja-
mā veidā īsteno LFF Tiesnešu komiteja, gala 
akceptu sniedzot LFF tiesnešu pārraudzības 
ekspertam Alanam Snoudijam. Starptautiskie 
FIFA un UEFA noteikumi aizliedz klubiem 
veikt jebkādas darbības, kas varētu ietekmēt 
tiesnešu nozīmēšanas kārtību, atgādina LFF 
tiem “nezinīšiem”, kuri it kā to nesaprot. “Un 
arī otrādi: ja kāds kluba pārstāvis saskaras ar 
negodprātīgu spēles tiesāšanu vai aizdomām 
par rezultātu ietekmēšanu, tad aicinu par 
šiem faktiem ziņot LFF Disciplinārlietu komi-
sijai, LFF Godīgas spēles un ētikas komite-
jai vai UEFA atbildīgajām struktūrvienībām,” 
uzsvēra K. Gorkšs.

Kad būs zināms vairāk par iespējamiem 
lēmumiem un tāpat arī iespējamām sankci-
jām, vēl nav zināms. 

Daži vienkārši mājīga nama baušļi

KĀ RADĪT DZĪVOKLĪ VISUS ATPŪTAI 
UN DARBAM NEPIECIEŠAMOS 
APSTĀKĻUS? 

Pirmām kārtām jāzina dažas pavisam vien-
kāršas lietas par savu organismu. Piemēram, 
cik siltai jābūt telpai (dzīvoklī jābūt ne mazāk 
par 18 un ne vairāk par 24 grādiem). Svarīgs 
ir arī gaisa mitrums. Nosacītajam mitrumam ir 
daudz lielāks diapazons – tas var svārstīties no 
30 līdz pat 70%. Taču jebkurā gadījumā gaiss 
nedrīkst būt sastāvējies – optimāls tā kustības 
ātrums dzīvoklī ir 0,2 metri sekundē. Ja logi ir 
cieši aizvērti, var istabas stūrī nolikt un ieslēgt 
parasto ventilatoru. Savukārt lasīšanai un dar-
bam ar dokumentiem nepieciešams ideāls 
apgaismojums – to nodrošina 60 vatu spuldzī-
te tieši virs galda. 

VAI APGAISMOJUMAM IR NOZĪME?
Pavisam noteikti ir! Ja telpas apgaismo-

jums būs nepietiekams vai pārāk spilgts, cil-

vēkam tas radīs diskomforta sajūtu. Vislabāk, 
ja ir iespēja regulēt apgaismojumu dzīvojamā 
vidē, izmantojot gaismas regulatoru vai dim-
meri. Tāpat mājīguma radīšanā talkā var nākt 
dažāda veida gaismas avotu izvietošana telpā. 
Ir taču patīkami garajos rudens vai ziemas 
vakaros lasīt aizraujošu grāmatu, ieslēdzot sie-
nas lampu vai naktslampiņu pie dīvāna.

VAI DARBA KVALITĀTI IETEKMĒ 
TROKSNIS? 

Protams, ka ietekmē. Viens no komforta 
galvenajiem nosacījumiem ir trokšņa līme-
nis. Kā liecina dažādās valstīs veiktie pētīju-
mi, paaugstināts troksnis par 2,4% var paāt-
rināt sirdsdarbību, gandrīz par 4% pazemināt 
apetīti, par 4,5% veicināt miega traucējumus. 
Aptuveni tāpat palielinās cilvēka uzbudinātība.

Taču arī absolūts klusums uz organisma vis-
pārējo fizioloģisko stāvokli iedarbojas visai 
negatīvi. Tas var izraisīt neapzinātu nomāktī-

bu un depresiju. Tas viss lieci-
na, ka trokšņu līmenim dzīvok-
lī vai darba vietā jābūt 10–65 
decibelu robežās. Izsakoties 
saprotamāk, troksnim jāsvār-
stās robežās starp vējā šalcošu 
lapu vēdām līdz pusotra metra 
attālumā stāvoša cilvēka balss 
skaņai.

KĀ SEVI PASARGĀT NO 
PASTIPRINĀTA TROKŠŅA?

Ja dzīvokļa sienas klāj tape-
tes, zem tām var palikt kādu 
skaņu slāpējošu vai skaņu izo-
lējošu materiālu, piemēram, 
korķi. Skaņu izolējošos mate-
riālus var iegādāties būvmate-
riālu veikalos. Sarežģītāk ir ar 
logiem. Ja galvenais trokšņu 

avots ir tieši logi, vienīgā izeja ir nomainīt tos 
pret skaņu necaurlaidīgajiem pakešu logiem.

VAI DZĪVOKLĪ IR VAJADZĪGI AUGI?
Pat ja jūsu logi ir vērsti uz parku un jūs regu-

lāri un kārtīgi vēdināt telpas, zaļumi uz palo-
dzes ir vienkārši nepieciešami. Jebkuri, sākot 
no puķēm un beidzot ar dillēm un pētersīļiem. 
Svaigumu un skābekli, ko tie dod, ir grūti pār-
vērtēt, īpaši, ja gaiss telpās, kur cilvēks pastā-
vīgi uzturas, ir tālu no ideālā. Turklāt telpaugi 
māju noteikti padarīs omulīgāku.

KĀDA LOMA IR DZĪVOKĻA INTERJERĀ 
IZMANTOTAJĀM KRĀSĀM?

Lai arī telpas interjers atkarīgs no katra indi-
viduālās gaumes, izvēlētajām krāsām ir milzī-
ga fizioloģiskā un īpaši psiholoģiskā iedarbība 
uz cilvēku. Ar krāsām telpu var gan “paplaši-
nāt”, gan “sašaurināt”, var radīt uzbudinošu 
vai nomierinošu gaisotni, tās var rosināt gan 
darbam, gan atpūtai. Ieskatam dažas “ābeces 
patiesības”. 

Sarkanā krāsa rada siltuma un zināma sma-
guma sajūtu ķermenī. Vizuāli pietuvina nokrā-
sotās virsmas, kas telpu padara “saspiestāku”. 
Tai ir diezgan nopietna uzbudinoša iedarbība.

Purpura krāsa izraisa spēcīgu uzbudinā-
jumu, īpaši, iedarbojoties ilgstoši un nepār-
traukti. Arī smagumu visā ķermenī. Izvietotie 
priekšmeti šķiet tuvāki.

Oranža krāsa iedarbojas gandrīz tāpat kā 
sarkanā, taču nerada smaguma sajūtu.

Dzeltenā krāsa uzbudina, rada siltuma sajū-
tu un samazinātu telpas uztveri. Taču atšķirībā 
no sarkanās krāsas izraisa ķermenī vieglumu.

Dzeltenzaļā krāsa rada siltumu, vieglumu, 
apmierinātību, vēlmi aizmirst visas rūpes un 
atslābināties.

Zaļā krāsa nedaudz nomierina, taču izrai-
sa paaugstinātu vienaldzības sajūtu pat pret 

lietām, kas vienmēr uzskatītas par svarīgām.
Zilā krāsa izraisa aukstuma sajūtu. Tā pie-

mērota karstām vasaras dienām, taču psiho-
logi neiesaka šo krāsu izmantot vietām, kurās 
cilvēks pavada daudz laika, jo tā ļoti bieži 
nomāc apziņu, toties paplašina telpu vizuāli.

Baltā un melnā krāsa, protams, ir antipodi. 
Ja pirmā uzvēdī aukstumu, taču vienlaikus arī 
vieglumu, tad otrā nomāc un rada smaguma 
sajūtu. 
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un darītāja, tāpēc cer uz labāko. Jo, viņasprāt, bijušās Zūru mui-
žas ēkās, vēlāko laiku angārā un piebūvē savāktās lietas un 
priekšmeti par pagājību vislabāk stāsta tanī vietā, kur tie radīti 
un kalpojuši ļaudīm. Un šis vēstījums visvairāk vajadzīgs tiem, 
kam ir iespēja un pienākums šīs labās darba un sadzīves tra-
dīcijas turpināt. 

Par paredzamajām pārmaiņām Viktorija ir piesardzīga, jo 
senču atmiņās un pašas pieredze liecina, ka pagātnē bagātais 
un plašais Zūru pagasts, ko auglīgo līdzenumu dēļ savulaik pat 
dēvēja par Ventspils “maizes klēti”, reorganizācijās nekad nav 
bijis ieguvējs. Pagājušā gadsimtā tas pleties abos Ventas kras-
tos, bijis bagāts ar mežiem, kuros atjaunota staltbriežu popu-
lācija, bet vēsturisku un politisku pārmaiņu laikos  kaimiņi no 
tā vienmēr centušies savā labā nošņāpt kādu teritorijas kumo-
su vai gūt citu labumu. To strādīgie  zūrenieki – tāds raksturs 
viņiem stabili tiek piedēvēts kopš  šejienes saimnieciski prog-
resīvā grāfa Gustava fon Lambsdorfa (1814.-1905.) laikiem! – 
centušies nevis atkarot, bet allaž kompensējuši ar centību un 
izdomu darbā, tā aizvien paliekot turīgāko kurzemnieku pulkā. 

 
CUKURS UN SPIRTS, FAZĀNI UN VĒJENES

Par vācbaltieti Lambsdorfu muzeja vadītājai īpašs stāsts, 
jo viņš vietējos zemniekus radinājis pie tiem laikiem Latvijā 
nedzirdētiem saimniekošanas brīnumiem. Kopš 19. gs. beigām 
Zūru līdzenumā audzēti Kurzemei neraksturīgie lini, tabaka, 
ziemas kvieši (pūri), ieviestas smalkvilnas mērīnaitas, fazāni, 
darbojušies ķieģeļu un kaļķu cepļi, stikla fabrika, vējdzirnavas. 
Un, varbūt pats interesantākais – šeit 1838. gadā uzcelta Latvijā 
pirmā cukurfabrika, kurā pārstrādātas vietējās cukurbietes. To 
sēklas fon Lambsdorfs atvedis no Vācijas, sējis muižas laukos 
100 pūrvietās un dalījis arī zemniekiem, mudinot viņus audzēt 
izejvielas cukura (un arī spirta, kā nu bez tā!) ražošanai. Starp 
citu, Viktorijas vectēvs  Pēteris Upenieks no muižas savulaik 
izpircis un apdzīvošanai pielāgojis spirta brūža ēkas. Viktorija 
joprojām apbrīno brūža  vajadzībām rakto un ar ķieģeļiem izo-
derēto aku, kuras diametrs ir pieci, bet dziļums – vairāk nekā 
desmit metru.                                 

No bietēm iegūtais brūnganīgais saldums karstā veidā pildīts 
konusveida māla traukos, kas apvilkti ar koka līstēm, lai strād-
niekiem nedegtu rokas. Pēc atdzišanas no turienes izdabūta tā 
saucamā “cukurgalva”, ko pirms lietošanas vajadzēja saskaldīt 
sīkākos gabalos. 

STĀSTS “LIELĀ JĒKABA” VĒRTĪBĀ
Viktorija kopā ar meitu Ingu Bergu, Vārves pagasta kultū-

ras darba organizatori, bijušas gana čaklas, lai izpētītu cukura 
ražošanas vēsturi Latvijā un pasaulē, bet par  Zūru muižas klētī 
(magazinā) uzietajām veidnēm ar valsts un pašvaldības finan-
siālu atbalstu radītu ekspozīciju “Cukurgalvas stāsts”. Tas 2017. 
gadā veiksmīgi prezentēts Kurzemes Tūrisma asociācijas kon-
kursā un nominācijā “Dižais Kurzemes eksponāta stāsts” iegu-
vis balvu “Lielais Jēkabs”.  

Viktorija atzīst, ka šis panākums bijis lielisks mudinājums, 
ka ļaudīm vajadzētu turpināt pagasta vēstures izzināšanu arī 
citos aspektos, jo, piemēram, “Cukurgalvas stāstu,” papildinā-
tu ar karameļu izgatavošanas demonstrējumiem, vaļā mutēm 
uzklausa ne tikai pašu pagasta bērni, bet arī mazie ekskursan-
ti no citiem novadiem. Viktorija pasmaida, ka līdzīgu interesi 
datoru laikmeta bērni izrādot arī par vilnas apģērba tapšanu, 
kur viņa, kā bijusī mājturības skolotāja, var nodemonstrēt pilnu 
auduma tapšanas ciklu – sākot ar aitu cirpšanu, vilnas maz-
gāšanu, kāršanu, dzijas vērpšanu, šķeterēšanu un vadmalas 
aušanu. Viņa šīs prasmes, vecmāmiņas Elizabetes un mammas 
Līdas Annetes mudināta, apguvusi jau dzimtajās “Liellanku” 
mājās, kuras viņu pēcteči apsaimnieko joprojām, regulāri tur 
kuplā skaitā  pulcējoties ģimenes godos un svētku reizēs. 
Viktorijai prieks, ka viņas trīs bērnus nav aizsaukušas ārzemes 

un arī kopumā zūrenieki palikuši uzticīgi dzimtajai zemei. Kaut 
vai tādā mērā, ka bērnu trūkuma dēļ tuvākajos gados nebūs 
jāslēdz Zūru pamatskola, kurai viņa kā skolotāja un direkto-
re atdevusi vairāk nekā četrdesmit  mūža gadus. Un līdztekus 
darbam muzejā joprojām turpina tur vadīt dramatisko pulciņu. 

ZELTA GODS TAUTAS DOTS
“Direktores amats lika būt gana stingrai un atbildīgai, kas 

kādam varēja arī nepatikt. Taču to vajadzēja, lai panāktu sko-
las saimniecisko nostiprināšanos un prestiža izaugsmi, ar ko 
joprojām lepojos. Caur skolas bērniem esmu iepazinusi visus 
pagasta ļaudis, un tagad ir gandarījums, ka viņi man uzticas 
arī kā muzeja darbiniecei, piedāvājot eksponātus, dokumentus, 
daloties atmiņās par pašu un savu dzimtu bieži vien traģisko 
pieredzi politisko režīmu maiņas un pasaules karu apstākļos,” 
Viktorija gandarīta, ka pagasta visjaunākajai paaudzei var parā-
dīt lietas un dokumentus, kas tieši apstiprina viņu senču gāju-
mu un atklāj, cik dziļas saknes viņiem ir šai zemē.  

Kā īpaši aizkustinošu savas dzīves notikumu Viktorija atceras 
pagasta ļaužu parakstu vākšanas “kampaņu”,  lai ieteiktu viņu 
apbalvošanai ar Atzinības krusta Zelta goda zīmi.  To viņa no 
Latvijas Valsts Prezidentes Vairas Vīķes- Freibergas rokām saņē-
musi 2006. gadā un uzskata par savdabīgu novērtējumu visam 
savam  pedagoga mūža darbam, sabiedriskajām un politiska-
jām aktivitātēm, jo bijusi arī pagasta padomes deputāte. 

“Gandarījums, protams, arī par meitu Ilzi, kura manu profesi-
ju un tagad arī agrāko amatu turpina vistiešākā veidā, strādājot 
par pamatskolas direktori Tārgales pagastā,” Viktorija atzīst, ka 
gara gaismas nesēju misija raksturīga viņu dzimtai, jo arī tēva 
Anatolija rados Latgalē ir daudz pedagogu.  

MUZEJS BLAKUS KULTŪRAI UN SPORTAM  
“Paldies Dievam un vecākiem, ka devuši man tādu veselī-

bu, ka joprojām varu kaut  ko darīt ļaužu labā, jo tas uztur gara 
un fizisko možumu,” Viktorija atzīst, ka šai nozīmē viņa lielis-
ki atrod kopīgu valodu ar pagasta kultūras darba organizatori, 
savu meitu Ingu Bergu. 

“Faktiski muzeja un kultūras interešu lauciņi gandrīz vien-
mēr saskaras un pat pārklājas, jo pie mums, piemēram,  ir 
daudz materiālu par dzejnieku un rakstnieku Herbertu Dorbi, 
kas Zūrās strādājis par skolotāju; par dramaturgu Gunāru 
Priedi, viņa vectēva mājas Pavāri ir mūsu pagasta Cirpstenes 
ciemā. Rakstnieks tur bieži ciemojies un šī mazciema situācijas 
ieaudis savos daiļdarbos; par rakstnieku un politiķi Ģirtu Valdi 
Kristovski, viņš  audzis tepat Vārves “Rapiķos”;  par visīstenā-
ko zūrenieci, novadpētnieci un rakstnieci Gaidu Pūpolvalku; 
par “baigajos gados” izsūtītajiem pagasta ļaudīm. Viņiem kul-
tūras darbinieki veltī piemiņas pasākumus vai rīko tikšanās, 
bet muzejs no savas puses tādu norišu kontekstam var piedā-
vāt pienācīgu ekspozīciju. Sadarbība notiek arī sporta un masu 
pasākumos – Zūrās netālu no muzeja ir piemērots laukums gan 
bērnu izklaidei, gan atraktīvām senioru sacensībām, kurām 
muzejs var ieteikt senatnīgus akcentus – kā atjautībā, spēkā un 
veiklībā sacentās tālajos gados un pat gadsimtos un salīdzināt, 
vai tagadējiem ļaudīm “pulveris pulvera ragos” ir tikpat sauss 
un stiprs kā senāk.   

“LABOT UN PAPILDINĀT ATĻAUTS...”
Zūru muzeju pirms gandrīz gadsimta ceturkšņa sākusi veidot 

vietējās Lauksaimniecības skolas pasniedzēja Inta Vecvagare. 

Tas noticis laikā, kad 
atjaunotā Latvija šo 
mācību iestādi kā 
audzēkņus piesaistīt 
nespējīgu nolēmusi 
slēgt, atstājot uz ielas 
daudzus tās ilggadē-
jos darbiniekus. Inta 

nav gribējusi pieļaut, ka līdz ar to bez saimnieka paliks skolā 
entuziastu jau savāktie, šejienes laukos pielietotie darba rīki 
un agregāti, sadzīves priekšmeti no Zūru muižas krājumiem un 
zemnieku sētām, dokumenti un preses materiāli, kas rakstu-
ro vietējo ļaužu dzīvi un viņu attiecības ar mainīgajām varām. 
Šo darbu pēc viņas turpinājušas kolēģes Līga Vaivare un Ilze 
Samoviča, bet dažādu apstākļu dēļ muzejs pirms vairākiem 
gadiem tomēr palicis bez personāla.Tad par tā vadītāju un vie-
nīgo darbinieci piedāvāts kļūt Viktorijai, kurai materiālu vākša-
nā un ekspozīciju veidošanā jau bijusi laba pieredze savā skolā. 

“Piedāvājumu ar prieku pieņēmu, jo piecu mazbērnu “ganī-
šanai” pēc skolā nostrādātajiem gadiem nejutu aicinājumu, 
turklāt viņu vecāki paši ar to lieliski tika un tiek galā. Mazākā 
no visiem, pirmsskolniece Evelīna reizēm pat aizrāda: “Omīt, 
netraucē, man nav laika, man tagad jālasa!”

Darbam muzejā Viktorija “gala neredz”, jo vēl ir tik daudz 
interesanta, traģiska, drosmīga un pārsteidzoša pagasta ļaužu 
likteņos un notikumos, kas noteikti būtu saglabājami nākamo 
paaudžu patriotisma un piederības kopšanai. Par tādu pētnie-
cisku sirds darbu muzeja vadītāja izvēlējusies pagasta notiku-
mu un ļaužu atmiņu apkopojumu “Vārves pagasta Vēstures 
stāstu” burtnīcās, aptverot tajās pēdējos simts gadus. Ar Valsts 
Kultūrkapitāla fonda, Kurzemes plānošanas reģiona un novada 
finansiālu atbalstu iznākušas jau četras burtnīcas, kurās fakto-
loģiski un emocionāli ilustrēta vietējo ļaužu dzīve miera, kara, 
okupāciju un “Baigā gada”apstākļos, izklāstā nepretendējot uz 
vienīgo un neapstrīdamo patiesību, bet aicinot ļaudis, līdzīgi 
kā Vikipēdijā, papildināt tekstu ar savām piezīmēm, aizrādīju-
miem  un precizējumiem. Viktorija pārliecināta, ka šo darbu ir 
vērts turpināt, un viņa to lūkos darīt, lai kāds arī pēc reformas 
būs muzeja liktenis, jo “manuskripti , kā zināms, nedeg arī poli-
tiķu kurtajās ugunīs”. 

REFORMĀS (NE)IZNĪCINĀMS? 
Attiecībā uz teritoriālo reformu, kuras rezultātā droši vien 

apvienotos Ventspils novads un pilsēta, Viktorija lielu ļaunu-
mu nesaskata. Atzīstot ka, protams, Ventspilī muzeju telpas un 
teritorija, to iekārtojums un aprīkojums ar mūsdienīgām teh-
noloģijām ir nesalīdzināmi labāks. Bet viņa pieļauj, ka jaunā 
teritoriālā formējuma vadība būs pietiekami gudra, lai sapras-
tu, ka lielāks un pat modernāks ne vienmēr ir arī  labāks. Un 
apjautīs, ka tāda muzeja universālais bezpersoniskums cilvē-
kus lieliski informēs, bet neuzrunās viņu dvēseles, caur savu 
pagastu senatni  liekot justies piederīgiem Kurzemei, Latvijai 
un pasaulei, kā tas ar lauku ļaudīm notiek, satiekoties ar cukur-
galvas stāstu, ieraugot muižas saimes galdu vai spīļarkla leme-
šus Zūrās. 

“No Ventas dzelmes Zūru pagasta robežās pirms deviņdes-
mit gadiem tika izcelts tā saucamais “Cīruļu” akmens, kas 
Ventspilī pazīstams kā piemineklis “Jūrniekiem un zvejniekiem, 
kuru kaps jūras dzelmē”. Ļoti ceru, ka pa Latvijā unikālo, valsts 
aizsargājamo Zūru muižas dubultaleju uz mūsu ciemata centru 
no Ventspils nekad netiks vesta piemiņas plāksne ar uzrakstu 
“Muzejam, kuru iznīcināja teritoriālā reforma,” ar optimistis-
ku melno humoru sarunu beidz Zūru novada patriote Viktorija 
Rebuka. 

Zūru dārgumu glabātāja

Ar meitu Ingu, saņemot “Lielā Jēkaba” balvu.

Viktorija ar cukurgalvu atliešanas māla formu.

Lapenē pie muzeja (no labās) Viktorija, mazmeita Evelīna, 
meita Inga, mazmeita Kintija ar bargo Kiko.

Muižas trauki un 
galda piederumi no 
laikiem, kad Zūrās 
ražoja cukuru.
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Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Bez šaubām, ka 
Ventspils pilsētas 
centrālais noti-
kums šajā nedēļas 
nogalē ir, šķiet, 
kopš neatkarības 
atgūšanas vērie-
nīgākā īstenotās 
celtnes atklāšana. To 
pavadīs ne vien da-
žāda ranga cilvēku 
gozēšanās pirmajās 
rindās atklāšanas 
pasākumos, bet arī 
vērienīgi koncerti. 
No tiem – kāds īpašs.

T 
iesa, naivi 
cerēt, ka būs 
atlikusi vēl 
kāda biļetī-
te. Patiesībā 

biļetes jau bija sadalī-
tas “pa personālijām” 
jau labu laiku pirms 
pasākuma, un vien-
kāršajam ventiņam 
tur netikt iekšā. Atliek 
cerēt, ka koncertus 
rādīs tiešraidē turpat 
ārā pie koncertzāles 
vai Kultūras centrā, 
kur kādreiz notiek pa 
kādas televīzijas tieš-
raides retranslācijai.

Tomēr lai arī šoreiz 
stāstīsim par to, uz 
ko daudzi nevar tikt, 
gribas šos koncertus 
izcelt, bet vienu – jo 
īpaši. Tas notiks jauna-
jā koncertzālē sestdie-
nas, 27. jūlija, vaka-
rā. Uzstāsies koncert-
zāles ērģeļu patrone-
se – izcilā, pasaulsla-
venā ērģelniece Iveta 
Apkalna. Tik aug-
sta ranga zvaigznes 
Ventspili apciemo ļoti 
reti, tādēļ šis notikums 
tā vien ir pieminēša-
nas vērts. Patiešām 
gribētos arī mums 
dzirdēt jau ar mītiem 
apvītās ērģeles un vis-
pār šo koncertu, kas 
noteikti būs fantas-
tisks! Savukārt svēt-
dienas vakarā plkst. 
19 notiks Ventspils 
Bigbenda un Ventspils 
Mūzikas vidusskolas 
solistu koncerts. Šis 
koncerts gan ir bez 
maksas. Ir vērts!

Bet mazos vents-
pilniekus šajā nedē-
ļas nogalē gaida liela 
diena. Divas dienas 
– gan sestdien, gan 
svētdien – Kultūras 
centrā ir iespēja pieda-
līties Bērnības svētkos. 
Svinīgās daļas laikā 
Goda kūmas vecā-
kiem izsniegs apliecī-
bu, kas apliecinās to, 
ka bērnam ar šo dienu 
ir krustvecāki. Katrs 
bērns saņems īpašu 
uzmanību – viņam būs 
veltītas dziesmas un 
mīļi vārdi, notiks šūpo-
šanās svētku šūpolēs, 
bet pēc tam visi dosies 
piedzīvojumiem bagā-
tā ceļojumā! 

AUGSTAIS KRONIS DĀVĀ KAPSĒTU
1908. gada 13. jūlijā tika iesvētīti Ventspils 

Meža kapi, tolaik saukti par „Jauno kapsētu”. 
Šis notikums „Ventspils Apskatā” apraks-

tīts šādi: „Svētdien tapa svētsvinīgi iesvētī-
ta un oficiāli lietošanai nodota pilsētas jaunā 
kapsēta. Zemes gabals, kas atrodas pilsētas 
robežas malā pie Koškuļ ciema, dāvāts no 
Augsta Kroņa. Žogs un galvenie dzelza vārti 
(saglabājušies līdz mūsdienām) taisīti uz pil-
sētas rēķina. Iesvētīšanas garīgu aktu izda-
rīja šejienes latviešu draudzes mācītājs Th. 
Grīnbergs. Iesvētīšanas aktu pušķoja šejie-
nes jaukts koris ar vairākbalsīgu dziedāša-
nu. Apriņķa priekšnieks nolasīja protokuli par 
zemes gabala atdošanu no valdības priekš 
kapsētas Ventspils vācu un latviešu luterāņu 
draudzēm, iemaksādams 10 rbļ ziedojuma 
kapličas celtniecībai.” 

Jāpiebilst, ka Meža kapus (apmēram 1/3 
mūsdienu teritorijas) iemērīja un apžogoja 
jau 1905. gadā, taču apbedīšana nevarēja 
notikt, kamēr zeme nebija iesvētīta. Mirušos 
veda uz Pārventas Kantsonu kapiem, tolaik 
sauktiem arī par pilsētas kapsētu.

ZIRGS NOKOŽ OTRAM ZIRGAM MĒLI
1910. gada 25. jūlijā „Ventspils Apskats” 

ziņo par kādu ārkārtēju notikumu: „Vietējā 
stražņiku zirgu stallī, kurā stāvēja policejas 
kārtībnieku zirgi, viens bij pazīstams kā ļoti 
nikns, bet, ka viņš varēs otram zirgam, kurš 
stāvēja blakus stelliņģī, izkost mēli līdz pat 
rīkles galam, to neviens nevarēja iedomā-
ties. Kad piektdienas rītā šo notikušu faktu 
konstatēja, nekas cits neatlikās, kā stražņi-
kam P. vajadzēja nošaut šo 150 rbļ vērtīgo 
sakosto zirgu”.

BROKASTU KONCERTS  
PUSDIENLAIKĀ

1913. gadā „Ventspils Apskatā” lasāma 
daudzsološa reklāma, ka, sākot ar 14. jūli-
ju, pilsētnieku iemīļotajā atpūtas un izklaides 
vietā – Puherta muižiņā (tagad Lielais lau-
kums, tolaik „ārpus pilsētas”) – katru dienu 
no plkst 13.00 līdz 15.00 notiks „Brokastu 
koncerts”. Paredzēti arī vakara koncerti, kas 
sāksies astoņos vakarā un ilgs līdz diviem 
naktī. Izpildītāji – „Trio Klimecky”. Klimecku 
trio acīmredzot bijuši varen izturīgi muzikanti; 
spēlēt astoņas stundas diennaktī un bez brīv-
dienām, – tā nav joka lieta!

PIETEIKTS KARŠ!
1914. gada 26. jūlijā, kad vairākas Eiropas 

valstis jau bija iesaistījušās karā, ko vēlāk 
nosauks par I Pasaules karu, Vācija pietei-
ca karu Krievijas impērijai, kuras sastāvā 
tolaik bija arī Latvija. „Ventspils Apskats” 
publicēja šim notikumam veltītu materiālu 
kopu, toskait arī reportāžu no Krievijas valsts 
Domes sēdes Taurijas pilī. Tajā ar runu uzstā-
jās arī Domes deputāts Kurzemes zemnie-
ku priekšstāvis Goldmans. „Kad Goldmans 
izsaka vārdus par „asiņu jūru, kurā iepaticies 
peldēties Berlinē sēdošam…”, notiek tas, 

Aizgājušo laiku jūlija hronikas

Puherta muižiņa Kuldīgas ceļa malā – līdz I Pasaules karam ventspilnieku iecienīta izklaides vieta, kur devās ne vien 
klausīties mūziku un dejot, bet arī skatīties sporta sacīkstes un svinēt svētkus.

kas itin nekad, kamēr Krievijā Dome pastāv, 
nebija noticis: atskan aplausi no ministru 
sēdekļiem! Goldmans atstāj tribinu un sāk 
steidzīgi doties uz savu vietu. No katras 
puses tam tālu sniedzas pretī rokas…”

Ventspils dzīvē kara pirmajos mēnešos bija 
maz izmaiņu, taču krasi samazinājās ostā 
ienākušo kuģu skaits, nu, un, protams, vīru 
un puišu mobilizācija, kur tobrīd vēl jūtams 
urrāpatrotisms. Reāli uzbrukumi (apšaudes 
no jūras) mūsu pilsētai un novadam sākās 
rudens pusē.

PUĶU LIETUS VENTSPILS  
ATBRĪVOTĀJIEM

1919. gada 25. jūlijā, tātad tieši pirms 
simt gadiem, Ventspils ostā ienāca angļu jeb 
Apvienotās Karalistes kreiseris, kas atveda 
latviešu armijas karavīrus – 7. Siguldas pulka 
rotu leitnanta Bekmaņa vadībā. Dažas stun-
das pirms tam pēdējie vācu armijas zaldāti, 
pameta Ventspili, „žēlīgas atvadu dziesmas 
dziedādami”, un aizsoļoja Kuldīgas virzienā. 
Līdz ar to I Pasaules karš bija galīgi beidzies 
arī Ventspilī. Savējos, nacionālos karavīrus 
sagaidot, ventspilnieki iztukšoja savus puķu 
dārzus; arī nedaudzajos puķu veikalos pali-
ka tikai tukšas vāzes. Ar ziediem rotāja goda 
vārtus Ventmalā, ziedu lietus nolija uz angļu 
kreisera klāja, un nebija neviena krastā nokā-
puša latvju kareivja, kura šautenes stobrā 
nebūtu iesprausta buķete.

SPORTSMEŅI UN TEĀTRA SPĒLĒTĀJI 
UZŅEM APGRIEZIENUS

1921. gada jūlija sākumā vēl jaunā sporta 
biedrība „Spars” sarīkoja pirmās lielās (inter-
nas) sacīkstes pašu vēl tikai pavasarī izvei-
dotajā sporta laukumā (tagad tur Ventspils 
Olimpiskais centrs). Tas bija pirmais vērienī-

1912. gadā uzceltais Latviešu Biedrības nams bija Ventspils  
Latviešu teātra mājvieta vairākas desmitgades.

gais „Ventspils sportsmeņu” pasākums kopš I Pasaules kara beigām. 
Lai gan dalībnieku skaits, no mūsdienu redzespunkta, bija neliels – 
tikai 21 cilvēks, – ventspilnieki šo notikumu uzņēma ar lielu sajūsmu 
un ieradās sacīkšu vietā ar visām ģimenēm. Programmā 100 m un 
1500 m skrējiens kungiem, 60 m – dāmām, tāllēkšana, augstlēkšana 
ar kārti, šķēpa mešana, kā arī divas sacensības riteņbraucējiem – 8 
apļi junioriem, 6 apļu šķēršļu brauciens kungiem.

Savukārt 15. jūlijā kopējā sanāksmē pulcējās 18 vietējo sabied-
risko organizāciju un biedrību pārstāvji, lai lemtu par Ventspils 
Latviešu teātra nākotni. Jau 1918. gadā pie teātra atjaunošanas 
ķērās Latviešu biedrība un Skatuves biedrība, taču pilnvērtīgam 
teātra darbam trūka līdzekļu, it īpaši smagajos pēckara apstākļos. 
1920. gadā abu biedrību izveidotā direkcija uzaicināja Dailes teāt-
ra aktieri Kristapu Koškinu uzņemties režisora pienākumus. 1921. 
gada 22. jūlijā „Ventas Balss” rakstīja: „Pagājušā nedēļā Koškins 
no Rīgas ieradās Ventspilī, lai izvestu dzīvē teatra organizēšanas 
plānu, kas balstītos uz visām iedzīvotāju šķirām. Iepriekš noturē-
tas valdes sēdes un aktieru sapulce, kurās uzsvērts, ka Ventspilī 
var pastāvēt tikai viens labi nostādīts teatrs, kurš būtu pieietams 
visiem un tiktu pabalstīts no visām biedrībām un organizācijām. 
Bez kārtējām izrādēm paredzētas vēl tautas izrādes un skolnieku 
izrādes par pazeminātām cenām. Cik dzird, tad sezonu gribot atklāt 
ar Raiņa „Pūt vējiņi”.” 
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A U N S
Dienas ritēs samērā nemierīgi – daudz stresa un mainīgas situāci-
jas. Jāuzmanās no pārsteidzīgas rīcības. Kā vēsta senais teiciens: 

septiņas reizes nomēri, pirms nogriezt. Ja izlemsi dzīvē kaut ko mainīt, neno-
dedzini aiz sevis tiltus. Tevi gaida jauni sasniegumi darbā. Attiecībās gādā 
par saskaņu, tad no kopā būšanas gūsi pozitīvas emocijas un daudz prieka.

V Ē R  S I S
Brīvdienās jāsarīko mājās ģenerāltīrīšana, un arī dārza svētki vai 
draugu ballīte būs īsti reizē. Liela nozīme tuvu cilvēku izpratnei. 

Ar savējiem jutīsies vislabāk un kopīgos pasākumos smelsieties spēkus un 
idejas. Var rasties domas par ģimenes biznesa veidošanu. Kādam aktualizē-
sies ārzemju tēma – saistībā ar darbu vai privāto dzīvi.

D V Ī  Ņ I
Iespējams nāksies kārtot darīšanas iestādēs. Tev piemīt labas ora-
tora spējas līdz ar to par pārliecināšanu nav jābažījas. Vienīgi nebū-

tu vēlams parakstīt dokumentus – tas atliekams uz vēlāku laiku. Brīvdienās 
prieku sagādās neliela ekskursija. Attiecībās labs laiks kopdzīves veidošanai 
un stiprināšanai.

V Ē  Z I S
Pirmajā vietā naudas lietas. Pastāv iespējas labi nopelnīt un zinā-
si arī, kur izdevīgi ieguldīt. Turklāt pateicīgs laiks, lai veidotu jau-

nus biznesa kontaktus. Izejot sabiedrībā, kāda tikšanās var uzšķilt simpātiju 
dzirkstis, taču attiecību jomā neko nevajag sasteigt. Jāpadomā arī par perso-
nības attīstību, ir vērts apmeklēt kursus.

L A U  V A
Enerģija no tevis plūdīs kā no pārpilna kausa, labi sapratīsies ar cil-
vēkiem un prātā nāks miljons jaunu noderīgu ideju. Īstais brīdis, 

lai veidotu karjeru un virzītos uz jauniem mērķiem. Panākumi viegli nedo-
sies rokā, būs jāiegulda darbs, prāts un enerģija, taču vēlāk ar rezultātu būsi 
apmierināts. Brīvdienās labi jutīsies kopā ar savu otro pusīti.

J A U N A V A
Nedēļas nogalē ir tik daudz interesantu brīvdabas pasākumu, kas 
jāapmeklē un jāizbauda. Vislabāk to darīt tuvu draugu kompānijā, 

kas sniegs divkāršu pozitīvisma lādiņu. Brīvajiem ļautiņiem kādā koncertā 
vai zaļumballē iespējama iepazīšanās. Darbā jāturas tālāk no emocionālas 
izskaidrošanās. It īpaši, ja problēma tiešā veidā neskar tevi.

S V A  R I
Darbā daudz pienākumu un īpaša uzmanība jāpievērš juridiskām 
niansēm. Iespējami arī strīdi. Mēģini savaldīties un respektē citu 

viedokļus. Ja liksi lietā savu diplomāta talantu, tad panāksi labvēlīgu risinā-
jumu. Nedēļas nogalē vislabākā atpūta būs kultūras vai izklaides pasākumā. 
Varbūt izveidosi jaunas pazīšanās.

S K O R  P I  O N S
Nepārvērtē savus spēkus, bet esi gatavs sadarboties un ieklausīties 
citu viedokli. Ienākumu tēma tiešā veidā saistīta ar izaugsmi darbā. 

Ja kaut ko maini, tad vispirms noskaidro, kāds būs atalgojums un atrunā visus 
nosacījumus līgumos. Ja vēl nav būts atvaļinājumā, tad vari doties skatīt sve-
šas zemes. Iespējamas simpātijas ceļā.

S T R Ē L  N I E K S
Veiksme būs ar tevi un, ja pieliksi kaut minimālus spēkus, tad 
paveiksi ļoti daudz. Pastāv iespējas pavairot ienākumus un iepa-

zīties ar nopietniem darījumu partneriem. Šis ir laiks, kad prāts spēj izplānot 
un paredzēt situācijas vairākus soļus uz priekšu. Ģimene un tuvi, mīļi cilvēki 
atbalstīs. Mājās – saticība un pozitīvisms.

M E  Ž Ā  Z I S
Mainīgs garastāvoklis, kas var izraisīt sadzīviskas ķildas. Piebremzē 
vēlmi visu sakārtot pēc sava prāta. Brīvdienās kopā ar savējiem 

dodies izbraucienā vai apmeklē pasākumus. Darbā neskaitāmi pienākumi un 
jauni projekti. Var rasties iespējas noslēgt izdevīgus darījumus, taču līgumu 
parakstīšanu vēlams atlikt līdz augustam.

Ū D E N S  V Ī R S     
Darbs ir svarīgs, tāpat arī ģimene, mīļotais hobijs un tikšanās ar 
domubiedriem, tomēr kāds brīdis vienatnes ir jāatrod. Pārdomās 

vai meditācijās gūsi noderīgas atziņas, sakārtosi iekšējo pasauli, un smelsies 
spēku jauniem sasniegumiem. Ja liekas, ka pietrūkst kādu iemaņu, tad ķeries 
pie mācībām. Ģimenē miers un saticība. 

Z I  V I S
Iespējams, pirmajā vietā izvirzīsies attiecību tēma. Brīvajiem cil-
vēkiem dzīve var uzdāvāt negaidītu iepazīšanos. Kaislības sagro-

zīs prātu un ļaus iepazīt jaunas emocijas. Pāriem attiecībām jāpiešķiļ jauna 
dzirksts. Profesionālajā jomā piesaki savu kandidatūru augstākam amatam, 
taču raugies, lai tavs veikums tiek atbilstoši novērtēts.
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Īstam šoferim nav jāskaita un 
jāseko līdzi, cik gājējus un mašī-
nas viņs ir aizķēris uz ceļa. 
Autovadītāja pienākums ir 
vadīt automašīnu un nevis 
nodarboties ar statistiku!

Par naudu es esmu gatavs darīt 
daudz ko, bet, spriežot pēc 
maniem ienākumiem, es jop-
rojām esmu godīgs cilvēks.

Stāv ielas malā policists un bries-
mīgi lamā 8 gadīgu puisīti. 
Garām iet onkulītis, galīgi sašutis: 
– Kā jūs tā varat runāt un ar 
tādiem vārdiem? Jums tak jābūt 
visiem par piemēru!!! 
– Es to vienkārši vairs neva-
ru izturēt! Un ko jūs darītu? Viņš 
jau trešo dienu nāk pie manis 
un īd: policista kungs, pārgu-
liet ar manu sunīti, nu lūdzu, 
es tā gribu policijas suni!!!

Tiesnesis apsūdzētajam: 
– Tātad tā, apsūdzētais! Jūs jau 
piecdesmito reizi esat noķerts par 
zādzībām! Ko darām? 
Apsūdzētais: 
– Es domāju, ka mums to 
vajadzētu nosvinēt!

- Tu tomēr izšķīries no vīra?
- Jā. Kad taisījāmies precē-
ties, viņš teica, ka gultā esot 
ērglis. Bet es taču nezināju, ka 
ērgļi to dara tikai reizi gadā!

– Veči, man tāda sajūta, 
ka šodien beidzot laimēšu! 
– Mans tēvs arī tā teica, 
kad mums vēl bija dzīvoklis.

Kad es pensionējos, mana sieva 
uzstāja, lai es nedirnētu mājās 
pie televizora, bet pavadītu viņu, 
iepērkoties lielveikalā. Patiesībā 
mani garlaiko iepirkšanās. Vakar 
sieva no lielveikala saņēma ofi-
ciālu vēstuli.  
“Cien. Zariņas k-dze! Mēs esam 
spiesti aizliegt Jums un Jūsu 
vīram apmeklēt mūsu lielveika-
lu. Mūsu pretenzijas ir uzskaitītas 
zemāk un ir fiksētas lielveikala 
novērošanas kamerās. 
15. jūnijs: paņēma no tirdzniecī-
bas stenda 24 prezervatīvu iepa-
kojumu un paslepus salika tos 
citu pircēju iepirkumu grozos. 
4. augusts: devās uz kredītu 
noformēšanas daļu, lai nopirktu 
uz nomaksu 200 gramus siera. 
15. augusts: tūrisma preču noda-
ļā uzbūvēja telti un pircēju bēr-
niem stāstīja,ka ielūgs viņus cie-
mos, ja katrs no gultas piederu-
mu nodaļas paņems savu segu 
un spilvenu. Tam paklausīja 23 
bērni. 
23. augusts: kad veikala darbi-
nieks pajautāja Jūsu vīram,vai 
viņam var kā palīdzēt,viņš skaļā 
balsī sāka raudāt un kliegt: 
“Kapēc jūs, cilvēki, nevarat likt 
mani vienreiz mierā?!!! “Tika 
izsauktas medicīnas un policijas 
brigādes. 
4. septembris: lietoja novēroša-
nas kameru kā spoguli, urbinot 
sev degunu. 
10. septembris: apskatot medību 
ieroci medību nodaļā, jautāja pār-
devējam, vai viņš nezina, kur var 
nopirkt spēcīgu antidepresantu. 
3. oktobris: tramīgi slapstījās 

pa visām lielveikala nodaļām, 
dungojot melodiju no filmas 
“Neiespējamā misija”. 
6. oktobris: sadzīves tehnikas 
nodaļā lika uz grīdas un ieslē-
dza dažāda lieluma ventilatorus, 
lai trenētos izskatīties kā Merilina 
Monro, ar savu lietusmēteli imitē-
jot svārkus. 
18. oktobris: apģērbu noda-
ļā paslēpās starp pakaramajiem 
un, kad pircējs bija pienācis pie-
tiekami tuvu, čukstēja: “Izvēlies 
mani… izvēlies mani…” 
21. oktobris: kad pa veikala skaļ-
ruņiem nolasīja kādu ziņojumu, 
viņš saķēra galvu, tupās zemē un 
kliedza: “Atkal tās balsis!…” 
23. oktobris: iegāja uzlaikoša-
nas kabīnē un pēc kāda brīža 
ļoti skaļā balsī kliedza: “Hei! Šeit 
ir beidzies tualetes papīrs!””

– Paskaties, kad es nolie-
cos uz priekšu, vai aizmugu-
rē biksītes ir redzamas?
- Nē, bet varēji gan tās uzvilkt!

Vīram nepatīk mana jaunā šallīte.
- Tad apmaini!
- Lieliska doma! Bet kur mūs-
dienās var apmainīt vīriešus?

Viena dāma jautā otrai:
- Vai arī jums diena, kad maz-
gājat veļu, tīrāt dzīvokli un gata-
vojat ēst, saucas brīvdiena?

Policists meitenei: 
– Meitenīt, šeit nedrīkst peldēties! 
– Bet kāpēc jūs man to neteicāt, 
kad es izģērbos? 
– Izģērbties šeit nav aizliegts!

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV:

Kur Ventspilī var atrast taisnību, ja ir strīds ar pašvaldības uzņēmumu? Man ir problēmas ar “Ūdeku”, kas 
tikai formāli atrakstās. Domē nav vērts vērsties, jo viņi savu uzņēmumu aizstāv. Arī tiesā nevar, jo uzņē-
mumiem ir daudz vairāk naudas, lai tiesātos. Prokuratūra tādas lietas neizskata. Vai tiešām Ventspilī visur 
roka roku mazgā?

OFICIĀLĀ VENTSPILS PILSĒTAS DOMES JURIDISKĀS NODAĻAS ATBILDE:

Informējam, ka visi strīdi, kas saistīti ar pašvaldības SIA “Ūdeka” rīcību, sākotnēji būtu risināmi savstarpēju 
pārrunu ceļā. Vienlaikus, lai pārrunātu radušos problēmu ar pašvaldības SIA “Ūdeka”, iespējams pieteikties 
pieņemšanā pie Ventspils pilsētas domes vadības, zvanot pa tālr.: 63601105.

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Saliekam visu pēc skaidras un saprotamas shēmas: jautājums – atbilde. Tātad, iedzīvotājam ir problēma. 
Iedzīvotājs saka: “Ūdeka” uz pārrunām neiziet, tikai atrakstās. Domes: atbilde: strīdi būtu risināmi pārrunu 
ceļā. Iedzīvotājs saka: dome tikai savu uzņēmumu aizstāv. Domes atbilde: iespējams pieteikties pie domes 
vadības, lai pasūdzētos. Loģika taču saskatāma, vai ne? Jūs jautāsiet: vai to ūdensvadu man salabos? Viņi 
pieklājīgi atbildēs: ņemiet ka’ jūs savu ūdensvada trubu un ievelciet paši zināt kur...



ОВЕН
Ритм дня будет неспокойным – много стресса и переменчивых ситуаций. 
Не стоит совершать необдуманных поступков. Как говорится в старой 
поговорке: «Семь раз отмерь, один раз отрежь». Если решите в жизни что-

то изменить, не сжигайте за собой мосты. Вас ждут новые достижения на работе. 
Если в основе отношений лежит согласие, то от совместной жизни будете получать 
позитивные эмоции и много радости.

ТЕЛЕЦ
В выходные проведите дома генеральную уборку, пикник или вече-
ринка с друзьями будут тоже в самый раз. Большую роль будут играть 

взаимоотношения с близким человеком. Лучше всего вы будете себя чувствовать в 
кругу близких людей, совместные мероприятия придадут вам сил и подарят инте-
ресные идеи. Могут возникнуть мысли о начале семейного бизнеса. Для кого-то 
может быть актуальной зарубежная тема, связанная с работой или личной жизнью.

БЛИЗНЕЦЫ
Возможно, придется приводить в порядок различные дела. У вас хоро-
шие ораторские способности, в связи с этим можно не тревожиться о 

том, что окружающие с вами не согласятся. Нежелательно подписывать докумен-
ты – это можно отложить на более позднее время. В выходные радость вы добу-
дете из какой-то небольшой экскурсии. Хорошее время для создания или укрепле-
ния семьи.

РАК
На первом месте – финансовые вопросы. Появится возможность хоро-
шо заработать, вы будете знать, куда можно выгодно вложиться. Кроме 

того, подходящее время, чтобы устанавливать контакты, связанные с бизнесом. 
Какая-то встреча может зажечь искру симпатии, однако в сфере отношений не сле-
дует спешить. Нужно подумать о личностном росте, вам стоит посетить курсы.

ЛЕВ
Энергия будет хлестать через край, вы хорошо будете понимать людей, 
и в голову будет приходить миллион новых, полезных идей. Удачное 

время, чтобы создавать карьеру и двигаться к новым целям. Период достижений, 
нужно работать ради результата, это принесет вам удовлетворение. Выходные про-
ведите со своей второй половинкой.

ДЕВА
В конце недели будет так много интересных мероприятий под открытым 
небом, которые можно посетить. Лучше всего это делать в компании близ-

ких друзей, что даст вам двойной заряд позитива. Свободные представители знака 
на каком-нибудь мероприятии могут познакомиться с кем-то интересным. На рабо-
те нужно избегать эмоциональных высказываний. Особенно, если проблема напря-
мую вас не касается. 

ВЕСЫ
На работе много достижений, особое внимание нужно уделить юриди-
ческим нюансам. Возможны ссоры. Старайтесь уважать и поддерживать 

чужие мнения. Если в правильном месте применить ваш дипломатический талант, 
то удастся достичь хороших результатов. В конце недели самым лучшим отдыхом 
для вас станет культурное или развлекательное мероприятие. Возможно, заведете 
новые знакомства.

СКОРПИОН
Не переоценивайте свои силы, но вы готовы работать и выслушивать 
чужие мнения. Тема доходов напрямую связана с карьерным ростом.  

Если хотите что-то менять, то сначала уточните, какой будет оплата, и обговорите 
все условия. Если вы собираетесь в отпуск, то отправляйтесь осматривать зарубеж-
ные страны. В дороге возможно возникновение симпатии.

СТРЕЛЕЦ
С вами пребудет удача, и если вы приложите даже минимальные уси-
лия, то во многом преуспеете. Существует возможность увеличить 

доходы и познакомиться с серьезными деловыми партнерами. Это время, когда вы 
можете строить планы. Семья и близкие, любимые люди будут вас поддерживать. 
Дома – согласие и позитив.

КОЗЕРОГ
Переменчивое настроение, которое может привести к бытовым ссорам. 
Лучше обуздать желание, чтобы окружающие все делали по-вашему. В 

выходные вместе с близкими отправьтесь в путешествие или посетите какие-ли-
бо мероприятия. На работе – нескончаемые обязанности и новые проекты. Может 
появиться возможность заключить деловую сделку, однако подписание договоров 
лучше оставить на август.

ВОДОЛЕЙ 
Работа важна, так же, как и семья, любимое хобби и встреча с едино-
мышленниками, однако нужно найти момент, чтобы побыть наедине с 

собой. В результате размышлений и медитаций вы сделаете полезные выводы, упо-
рядочите свой внутренний мир и будете черпать силу для новых достижений. Если 
чувствуете, что у вас недостаточно каких-то навыков, то принимайтесь за учебу. В 
семье – мир и согласие.

РЫБЫ
Возможно, на первое место выйдет тема отношений. Свободным пред-
ставителям знака жизнь может преподнести неожиданное знакомство. 

Страсть затмит разум и принесёт новые эмоции. В профессиональной сфере – 
смело выдвигайте свою кандидатуру на более высокую должность, только проверь-
те, чтобы ваша работа была соответствующе оценена.
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- Извините, я не знакомлюсь. У меня есть девушка, 
и мы с ней обречены. 
- Может быть, обручены? 
- Нет...

Как говорила Оксане ее бабка: 
- Внуча, мужчин надо запоминать по 
люстрам. Если помнишь, как выглядит 
люстра – значит мужчина был не фонтан.

- Доктор, а какой идеальный рост при моем весе? 
- Четыре метра...

- Мама, зачем ты без всякого повода отругала 
папу? 
- Видишь ли, ему сейчас предстоит выби-
вать ковры. А когда он злится на меня, то 
выбивает ковры намного энергичнее.

- Почему ты его отпустила? 
- Потому что тот, кому я по-настоящему буду нужна, 
никогда от меня не уйдёт! 
- Дура ванильная, кто ж отпуска-
ет добермана без намордника?

Уважаемые соседи, этот лифт и так наш. 
Метить его мочой не надо!

«Делу время, потехе час», – подумал 
Петрович в 2 часа ночи. Отключил пер-
форатор и включил караоке.

- Ты плохо выглядишь. Пил вчера? 
- Если бы знал, что буду так себя чув-
ствовать, конечно выпил бы!

Жена (расставляя в холодильнике на решетке толь-
ко что купленные куриные яйца) 
- Учти, слева, 4 яйца, из предыдущей партии. 
Муж: 
- А почему меня должна интересо-
вать партийная принадлежность яиц?

- Если грабить – то самых беззащитных и слабых....  
- А вы точно глава правительства?

- Помни, сынок, у тебя всегда будет две минуты всё 
исправить. 

- Что всё, какие две минуты?! 
- Две минуты длится марш Мендельсона!

- У меня есть знакомый – ну до того дотошный! Аж 
до тошноты! 
- Дотошный до тошноты – тавтология вообще- то... 
- Что я и говорю! Этот знакомый – ты.

- Моя жена постоянно сравнивает меня с Аленом 
Делоном. 
- Да между вами нет ничего общего! 
- Вот и она так говорит..

Интервью с миллиардером: 
- Какое самое большое счастье принесли вам день-
ги? 
- Пожалуй, то, что моя жена перестала готовить.
 
- Где вы работаете? 
- На оборонном предприятии. И это государствен-
ная тайна! 
- А что производите? 
- Я же сказал, разглашению не подлежит! 
- А много платят? 
- Да сущие гроши – пять рублей за 
одну собранную гранату...

Разговор приятелей: 
- Давай возьмем несколько куриц и на природе их 
пожарим. 
- Не, давай чисто мужской компанией поедем. 
- Да я барбекю имел в виду!

В тюрьме разговаривают два заключенных: 
- И что тебя сюда привело? Тяга к алкоголю? 
- Нет, конечно. Ведь еще на свобо-
де я знал, что здесь нет бара.

- Доктор, я ненормальный. 
- И в чём же это выражается? 
- У меня запор и диарея. 
- А как такое может быть??? 
- Доктор, я же Вам говорю, я ненормальный!

– Я не принцесса – корона спадает… Я не ангел – 
крылья в стирке… Я не стерва – я умнее… 
– Петрович, бухал вчера? 
– О, точно! Я же Петрович!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ ГОРОДА VENTSPILS.LV:
Где в Вентспилсе можно найти справедливость, если возник спор с предприятием самоуправления? У меня 
проблемы с “Ūdeka”, которое только формально отписывается. В думу обращаться не имеет смысла, так как 
они своё предприятие защищают.  И в суд нельзя, потому что у предприятия гораздо больше денег, чтобы 
судиться. Прокуратура такие вопросы не рассматривает.  Неужели действительно в Вентспилсе везде рука 
руку моет?
ОФИЦИАЛЬНЫЙ ОТВЕТ ЮРИДИЧЕСКОГО ОТДЕЛА ВЕНТСПИЛССКОЙ ГОРОДСКОЙ ДУМЫ:
Информируем, что все споры, которые связаны с деятельностью ООО “Ūdeka”, нужно решать путём взаим-
ных переговоров. Одновременно, чтобы обсудить проблемы, возникшие с предприятием самоуправления 
ООО “Ūdeka”, можно записаться на приём к руководству Вентспилсской городской думы, позвонив по теле-
фону: 63601105. (..)
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Давайте сложим всё по ясной и понятной схеме: вопрос – ответ. Итак, у жителя есть проблема. Житель гово-
рит: “Ūdeka” не переговоры не идёт, только отписывается. Ответ думы: споры нужно было бы решать путём 
переговоров.   Житель говорит: дума только защищает своё предприятие. Дума отвечает: можно записаться 
к руководству думы, чтобы пожаловаться. Ведь логика видна, не так ли? Вы спросите: этот водопровод мне 
отремонтируют?  Они вежливо ответят: возьмите вы эту свою водопроводную трубу и засуньте её сами зна-
ете куда… 
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собранные в зданиях бывшего Зурского поместья, позднее 
в ангаре и в пристройке вещи и предметы былых времён 
лучше всего рассказывают в том месте, где они создавались 
и служили людям.  И это послание больше всего нужно тем, 
у кого есть возможность и обязанность продолжать эти хоро-
шие традиции труда и быта.  

Виктория с осторожностью говорит о планируемых измене-
ниях, так как память предков и собственный опыт свидетель-
ствуют, что богатая в прошлом и обширная Зурская волость, 
которую из-за плодородных равнин в своё время даже назы-
вали «хлебной житницей» Вентспилса, от реорганизаций 
никогда не была в выигрыше. В прошлом столетии она про-
стиралась по обоим берегам Венты, была богата лесами, в 
которой была восстановлена популяция благородного оленя, 
а во времена исторических и политических перемен соседи 
всегда пытались отхватить в свою пользу какой-нибудь кусок 
территории или получить другую выгоду.  Её трудолюбивые 
жители – такую характеристику они стабильно заслужили ещё 
со времён по-хозяйски прогрессивного графа Густава фон 
Ламбсдорфа (1814-1905)! – старались не отвоёвывать, а всег-
да компенсировали старанием и выдумкой в работе, остава-
ясь по-прежнему самыми зажиточными среди курземцев.  

 
САХАР И СПИРТ, ФАЗАНЫ И ВЕТРЯНЫЕ МЕЛЬНИЦЫ 

О музее прибалтийского немца Ламбсдорфа отдельный 
рассказ, так как он приучал местных крестьян к чудесам 
хозяйствования, которые в то время ещё не были известны 
в Латвии. С конца 19-го века на равнине Зурас выращивал-
ся нехарактерный для Курземе лён, табак, озимая пшени-
ца, ввезены тонкошёрстные овцы породы меринос, фазаны, 
работали кирпичные и известковые печи, стеклянная фабри-
ка, ветряные мельницы. И, пожалуй, самое интересное –  
здесь в 1838 году была построена первая в Латвии сахар-
ная фабрика, на которой перерабатывали местную сахар-
ную свёклу. Её семена фон Ламбсдорф привёз из Германии, 
сеял на полях поместья в 100 болотистых местах и раздавал 
крестьянам, побуждая их выращивать сырьё для производ-
ства сахара (а также спирта, как же без него!). Между про-
чим, дед Виктории Петерис Упениекс в своё время выкупил у 
поместья и приспособил для проживания здания пивоварни. 
Виктория по-прежнему удивляется выкопанному для нужд 
пивоварни и выложенному кирпичами колодцу диаметром в 
пять метров, а глубиной – более десяти метров.                                  

Полученная из свеклы коричневатая сладость в горячем 
виде заполнялась в конусовидную глиняную посуду, обло-
женную деревянными рейками, чтобы рабочие не обожгли 
руки. После охлаждения оттуда вынимали так называемую 
«сахарную голову», которую перед употреблением нужно 
было расколоть на более мелкие куски.   

РАССКАЗ, ДОСТОЙНЫЙ «БОЛЬШОГО ЕКАБА» 
Виктория с дочерью Ингой Бергой, организатором культур-

ной работы в Варвской волости, были достаточно усердны-
ми, чтобы изучить историю производства сахара в Латвии и в 
мире, и при финансовой поддержке самоуправления создать 
экспозицию «Рассказ сахарной головы» с помощью исследо-
ванных форм амбара Зурского поместья. В 2017 году экспози-
цию успешно презентовали на конкурсе Курземской ассоциа-
ции туризма, и в номинации «Самый интересный рассказ о кур-
земском экспонате» она получила награду «Большой Екаб».  

Виктория признаёт, что этот успех стал большим стимулом 
для людей, чтобы они продолжали изучать историю волости 
и в других аспектах, так как, например, «Рассказ о сахарной 
голове», дополненный демонстрацией изготовления караме-
ли с открытым ртом слушают не только дети волости, но и 
маленькие экскурсанты из других краёв.  Виктория улыбает-
ся и говорит, что похожий интерес дети компьютерного века 
проявляют и к процессу изготовления одежды из шерсти, 
где она как бывшая учительница домоводства может проде-
монстрировать полный цикл изготовления ткани – начиная 
от стрижки овец, стирки шерсти, чесания, прядения пряжи, 
кручения и тканья сукна.  Она эти навыки, стимулируемая 
бабушкой Элизабетой и мамой Лидой Аннетей, получила 
ещё в родном домке в «Лиелланку», в котором их потомки 

Хранительница сокровищ Зурас

хозяйствуют по-прежнему, регулярно и в большом количе-
стве собираясь на семейные и другие праздники. Виктория 
рада тому, что что её трое детей не уехали за рубеж, а в 
целом и жители Зурас остались верными своей родной 
земле. Хотя бы в той степени, что из-за недостатка детей в 
ближайшие годы не придётся закрывать Зурскую основную 
школу, которой она как учитель и директор отдала более 
сорока лет своей жизни.  И параллельно с работой в музее 
продолжает вести там драматический кружок.  

ЗАСЛУЖЕННЫЙ ЗОЛОТОЙ ПОЧЁТНЫЙ ЗНАК
«Должность директора заставляла быть и сильной, и 

ответственной, что, возможно, кому-то могло и не нравить-
ся.  Однако так было нужно, чтобы добиться в школе хозяй-
ственной стабильности и профессионального роста, чем я 
по-прежнему горожусь. Через учеников школы я познакоми-
лась со всеми людьми волости и сейчас испытываю удов-
летворение, что они мне доверяют и как работнику музея, 
предлагая экспонаты, документы, делятся воспоминания-
ми о своём, часто трагичном опыте и опыте своей семьи в 
условиях смены политических режимов и мировых войн», 
– Виктория удовлетворена тем, что может показать самому 
юному поколению волости вещи и документы, которые непо-
средственно свидетельствуют о жизни их предков, и расска-
зать, как глубокие у них корни на этой земле.     

Как особо волнительное событие в её жизни Виктория 
вспоминает «кампанию» по сбору подписей, чтобы выдви-
нуть её на присуждение награды – Золотого почётного знака 
Похвального креста. Его она получила из рук президента 
Латвии Вайры Вике-Фрейберги в 2006 году и считает сво-
еобразной оценкой всей её педагогической работы, обще-
ственной и политической активности, так как она была также   
депутатом волостного совета.  

«Гордость, конечно, есть и за мою дочь Илзу, которая мою 
профессию, а сейчас и прежнюю должность в самом прямом 
смысле продолжает, работая директором основной школы в 
Таргальской волости», – Виктория признаёт, что миссия носи-
телей духовного света характерна для её семьи, так как и в 
родне отца Анатолия в Латгалии есть много педагогов.   

МУЗЕЙ РЯДОМ С КУЛЬТУРОЙ И СПОРТОМ   
«Спасибо господу богу и родителям за то, что дали мне 

такое здоровье, что по-прежнему могу что-то делать на благо 
людей, так как это поддерживает во мне бодрость духа и 
физическое здоровье», – Виктория заметила, что в этом смыс-
ле она прекрасно находит общий язык с организатором куль-
турной работы в волости, со своей дочерью Ингой Бергой.  

«Фактически области музейных и культурных интересов 
почти всегда соприкасаются и даже перекрывают друг друга, 
потому что у нас, например, много материалов о поэте и 
писателе Герберте Дорбе, который работал в Зурас учите-
лем; о драматурге Гунаре Приеде, дом его деда Павари нахо-
дится в посёлке Цирпстене в нашей волости, писатель часто 
там гостил и ситуации из жизни этого маленького посёлка 
отобразил в своих произведениях; о писателе и политике 
Гирте Валдисе Кристовскисе, он рос здесь же, в «Рапики» 
Варвской волости; о жительнице Зурас, краеведе и писатель-
нице Гайде Пуполвалке;  о высланных в «страшные годы» 
людях волости.  Работники культуры посвящают им памят-
ные мероприятия или устраивают встречи, а музей со своей 
стороны в контексте этих мероприятий может предложить 
надлежащую экспозицию.  Сотрудничество имеет место и 
на спортивных и других массовых мероприятиях – в Зурас, 
недалеко от музея есть подходящая площадка как для раз-
влечения детей, так и для соревнований аттрактивных сени-
оров, которым музей может предложить акценты старины – 

как в находчивости, силе и ловкости состязались в давние 
годы и даже столетия, и сравнить, есть ли ещё порох в поро-
ховницах, как это было раньше.     

«ИСПРАВЛЯТЬ И ДОПОЛНЯТЬ РАЗРЕШЕНО…» 
Зурский музей почти четверть века назад начала создавать 

преподавать местного сельхозучилища Инта Вецвагаре. Это 
произошло в то время, когда в восстановленной Латвии было 
принято решение о закрытии этого учреждения образования 
как неспособного привлечь учеников, оставив на улице мно-
гих долголетних работников. Инта не хотела допустить, чтобы 
наряду с этим без хозяина остались уже собранные энтузи-
астами, использовавшиеся в данном месте орудия труда и 
агрегаты, предметы быта из Зурского поместья и крестьянских 
дворов, документы и материалы прессы, характеризующие 
жизнь местных людей и их отношения с меняющимися властя-
ми. Эту работу после неё продолжила коллеги Лига Вайваре 
и Илзе Самовича, но по причине различных обстоятельств 
музей несколько лет назад всё же остался без персонала. 
Тогда стать его заведующей и единственным сотрудником 
было предложено Виктории, у которой в сборе материалов и 
создании экспозиций уже был хороший опыт в своей школе.   

«Я с радостью приняла предложение, так как после про-
работанных в школе лет не чувствовала призвания только 
в помощи по воспитанию моих пятерых внуков, к тому же их 
родители прекрасно со всем справляются.  Самая малень-
кая из них дошкольница Эвелина иногда даже делает бабуш-
ке замечание: «Бабушка, не мешай, мне некогда, мне сейчас 
нужно читать!».  

Работе в музее Виктория не видит конца, потому что ещё 
так много интересного в трагических, смелых и удивитель-
ных судьбах людей волости и событиях, свидетельства о 
которых обязательно должны быть сохранены для патрио-
тического воспитания будущих поколений и сохранения чув-
ства принадлежности к своей земле. Заведующая музеем 
выбрала такую исследовательскую работу по душе и обоб-
щает воспоминания о событиях и людях волости в тетрадях 
«Рассказы об истории Варвской волости», которые охваты-
вают последние три столетия. При финансовой поддержке 
Государственного фонда культурного капитала, Курземского 
региона планирования и края вышли уже четыре тетради 
(сборника) в которых фактологически и эмоционально про-
иллюстрирована жизнь местных людей в мирное время и 
во время войны, в условиях оккупация и «страшных лет», в 
изложении материала она не претендует на единственную 
и неоспоримую правду, подобно как в Википедии, дополняя 
текст своими замечаниями и уточнениями. Виктория убежде-
на, что эту работу есть смысл продолжать, и она постарается 
это делать, какая бы судьба не ждала музей после реформы, 
так как «манускрипты», как известно, не горят и в огне, разож-
жённом политиками».   

РЕФОРМЫ (НЕ)РАЗРУШАЮТ? 
В отношении территориальной реформы, в результа-

те которой скорее всего объединятся Вентспилсский край и 
город, Виктория большого вреда не видит. Признавая, что 
в Вентспилсе помещения музея и территория, их оснаще-
ние и оборудование современными технологиями несравни-
мо лучше. Но она допускает, что руководство нового террито-
риального формирования будет достаточно умным, что боль-
шое и даже более современное не всегда лучше.  И осознает, 
что такая универсальная безличность музея людей прекрасно 
будет информировать, но не затронет их души, заставляя через 
прошлое своих волостей чувствовать свою принадлежность в 
Курземе, Латвии и миру, как это бывает с сельскими жителями, 
когда в Зурас они слушают рассказ о «сахарной голове», видят 
большой семейный стол поместья или лемех сохи.   

«Из глубин Венты на границе Зурской волости девяносто лет 
назад был поднят так называемый камень «Цирулю», который 
в Вентспилсе известен как Памятник морякам и рыбакам, поко-
ящимся в морской пучине». Очень надеюсь, что по уникальной 
в Латвии, охраняемой государством двойной аллее Зурского 
поместья в центр нашего посёлка из Вентспилса никогда не 
будет привезена памятная табличка с надписью: «Музею, кото-
рый уничтожила территориальная реформа», – на оптимистич-
ной ноте, с долей чёрного юмора наш разговор заканчивает 
патриот Зурского края Виктория Ребука. С дочерью Ингой, получая награду «Большой Екаб». 

Виктория с глиняной формой заливки сахарной головы.

В беседке возле музея (справа) Виктория, внучка 
Эвелина, дочь Инга, внучка Кинтия с грозным Кико. 
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Несомненно, что цен-
тральным событием 
в городе Вентспилсе 
в конце этой недели 
будет открытие самого 
грандиозного сооруже-
ния со времён восста-
новления независимо-
сти. Оно будет сопрово-
ждаться не только при-
сутствием на меропри-
ятиях открытия людей 
различного ранга в пер-
вых рядах, но и боль-
шими концертами. Один 
из них – особенный.  

П равда, наи-
вно верить, 
что оста-
нется ещё 
какой-нибудь 

билетик.  По правде гово-
ря, билеты были разде-
лены «по персоналиям» 
уже задолго до меро-
приятия, и простым вен-
тиням туда не попасть. 
Остаётся только надеет-
ся, что концерты будут 
транслироваться в пря-
мом эфире там же, на 
улице, возле концертно-
го зала или Культурного 
центра, где иногда велась 
ретрансляция телевизи-
онных передач в прямом 
эфире.   

И хотя на сей раз 
мы будем рассказы-
вать о том, на что мно-
гие попасть не смо-
гут, хотелось бы всё же 
выделить эти концерты, 
а один – особенно. Он 
пройдёт в новом концерт-
ном зале в субботу, вече-
ром 27 июля. В концер-
те выступит патронесса 
органа концертного зала 
–выдающаяся, всемир-
но известная органистка 
Ивета Апкална. Звёзды 
такого высокого ранка 
гостят в Вентспилсе очень 
редко, поэтому стоило 
упомянуть это событие 
особо. Действительно, и 
нам хотелось бы услы-
шать уже увитый мифа-
ми орган и вообще этот 
концерт, который, безус-
ловно, будет фантасти-
ческим! В свою очередь 
вечером в воскресенье, 
в 19 часов состоится 
концерт Вентспилсского 
биг-бенда и солистов 
Вентспилсской музыкаль-
ной школы.  Этот концерт 
бесплатный. Стоит его 
посетить!  

В конце этой недели 
ждёт большой день и 
маленьких вентспилчан. 
В течение двух дней – в 
субботу и в воскресенье 
– в Культурном центре 
будет возможность при-
нять участие в Празднике 
детства. Во время тор-
жественной части празд-
ника почётным кумовьям 
выдадут свидетельства, 
подтверждающие то, что 
с этого дня у ребёнка 
есть крёстные родители. 
Каждому ребёнку будет 
уделено особое внима-
ние – ему будут посвя-
щены песни и ласковые 
слова, будет также ката-
ние на праздничных каче-
лях, а затем все отправят-
ся в богатое приключения-
ми путешествие! 

Орган 
и биг-бенд

КЛАДБИЩЕ В ПОДАРОК 
ОТ ИМПЕРАТОРА 

13 июля 1908 года было освящено 
Вентспилсское Лесное кладбище, которое 
тогда называлось «Новое кладбище». 

Это событие в «Вентспилс апскатс» было 
описано так: «В воскресенье было освяще-
но и официально передано в пользование 
новое городское кладбище. Участок земли, 
который находится на границе города возле 
Кошкульциемса, подарен императором. 
Забор и главные железные ворота (сохрани-
лись до наших дней) делались за счет горо-
да. Кладбище освятил священник местной 
латышской общины Т. Гринбергс. Акт освяще-
ния украсил смешанный хор, который испол-
нил многоголосие. Уездный начальник зачи-
тал протокол о передаче участка земли под 
кладбище вентспилсских немецкой и люте-
ранской общин, и внес 10 рублей в виде 
пожертвования на строительство каплицы». 

Следует добавить, что Лесное кладбище 
(приблизительно 1/3 нынешней территории) 
отмерили и огородили уже в 1905 году, одна-
ко хоронить там было нельзя, пока земля 
не была освящена. Усопших возили на пар-
вентское кладбище Кантсонов, которое тогда 
называлось городским кладбищем. 

КОНЬ ОТКУСИЛ ЯЗЫК ДРУГОМУ КОНЮ
25 июля 1910 года «Вентспилс апскатс» 

оповещает о чрезвычайном происшествии: 
«В меcтной конюшне, где стояли кони поли-
цейских, один был известен своим злым нра-
вом, но никто и представить себе не мог, 
что он сможет откусить язык другому коню, 
достав до самой глотки. Когда в пятницу 
утром сей факт был обнаружен, ничего не 
оставалось, как стражнику Р. застрелить поку-
санного коня, который стоил 150 рублей». 

«КОНЦЕРТ НА ЗАВТРАК»
В «Вентспилс апскатс» в 1913 году чита-

ем многообещающую рекламу, что с 14 июля 
в любимом горожанами месте отдыха и раз-
влечений – именье Пухерта (ныне площадь 
Лиелайс, а тогда территория вне города) 
– ежедневно с 13.00 до 15.00 будет прохо-
дить «концерт на завтрак». Ожидаются также 
и вечерние концерты, которые будут начи-
наться в восемь часов вечера и длиться до 
двух ночи. Исполнители – «Trio Klimecky». 
Музыканты были необыкновенно выносливы; 
играть восемь часов в сутки и без выходных 
– это не шутки! 

ОБЪЯВЛЕНА ВОЙНА!
26 июля 1914 года, когда несколько евро-

пейских государств уже участвовали в 
войне, которая позднее получила назва-
ние Первой Мировой, Германия объявила 
войну Российской империи, в составе кото-
рой тогда находилась и Латвия. «Вентспилс 
апскатс» опубликовал подборку материалов 
на эту тему, в том числе, и репортаж с засе-
дания Российской Государственной Думы в 
Таврическом дворце. На нем с речью высту-
пил и депутат Думы, представитель крестьян 
Курземе Голдманс. «Когда Голдманс сказал 
слова: «За море крови, в котором понрави-
лось купаться сидящему в Берлине…», – слу-
чилось то, чего никогда за время существова-
ния в России Думы не происходило: прозву-
чали аплодисменты со стороны кресел мини-

Июльские хроники минувших времен

стров! Голдманс покинул трибуну и начал 
спешно продвигаться к своему месту. Со всех 
сторон ему навстречу тянулись руки…» 

В жизни Вентспилса в первые месяцы 
войны произошло мало изменений, однако 
резко сократилось число входящих в порт 
кораблей, и, конечно, прошла мобилизация 
мужчин и юношей – в то время еще чув-
ствовался ура-патриотизм. Реальные атаки 
(обстрелы с моря) в нашем городе и крае 
начались ближе к осени. 

ДОЖДЬ ИЗ ЦВЕТОВ В ЧЕСТЬ 
ОСВОБОДИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА 

25 июля 1919 года, то есть ровно 100 лет 
назад, в Вентспилсский порт вошел англий-
ский крейсер, который привез солдат латыш-
ской армии – роту 7-го Сигулдского полка под 
командованием лейтенанта Бекманиса. За 
несколько часов до того последние солдаты 
немецкой армии оставили Вентспилс, «испол-
няя жалобные прощальные песни», и проша-
гали в направлении Курземе. Вместе с тем 
Первая Мировая война в Вентспилсе окон-
чательно завершилась. В ожидании своих, 
национальных военных вентспилчане опу-
стошили свои сады; в немногих городских 
цветочных магазинах остались лишь пустые 
вазы. Цветами украшали ворота почета на 
набережной Венты, цветочный дождь прошел 
на палубе английского крейсера, и не было 
ни одного сошедшего на берег солдата, ствол 
ружья которого не был бы украшен букетом. 

СПОРТСМЕНЫ И АКТЕРЫ 
НАБИРАЮТ ОБОРОТЫ 

В начале июля 1921 года еще молодое 
спортивное общество «Спарс» устроило пер-
вые крупные состязания на созданной сами-
ми же весной спортивной площадке (сегодня 
там расположен Вентспилсский олимпийский 
центр). Это было первое грандиозное меро-
приятие вентспилсских спортсменов с конца 
Первой Мировой войны. И хотя число участ-
ников, с современной точки зрения, было 

невелико – всего 21 человек, – вентспилчане восприняли это 
мероприятие с большой отзывчивостью и явились на место 
проведения состязаний семьями. В программе: забег на 100 
м и 1500 м среди господ, 60 м – среди дам, прыжки в длину, в 
высоту с шестом, метание копья, а также велозаезды – 8 кру-
гов для юниоров, 6 кругов с препятствием для господ. 

В свою очередь, 15 июля состоялось общее собрание, 
на котором встретились представители 18 местных обще-
ственных организаций и обществ, чтобы принять решение 
о будущем Вентспилсского латышского театра. Уже в 1918 
году за восстановление театра взялись Латышское обще-
ство и Сценическое общество, но для полноценной работы 
театра не хватало средств, особенно в тяжелые послевоен-
ные годы. В 1920 году сформированная обоими общества-
ми дирекция пригласила актера театра «Дайлес» Кристапса 
Кошкина в качестве режиссера. 22 июля 1921 года «Вентас 
Балсс» писала: «На прошлой неделе Кошкинс из Риги при-
был в Вентспилс, чтобы претворить в жизнь план организации 
театра, который опирался бы на все слои населения. Ранее 
прошли заседание правления и собрание актеров, на которых 
подчеркивалось, что в Вентспилсе может быть только один 
хороший театр, который будет доступен для всех и будет полу-
чать поддержку от всех обществ и организаций. Кроме очеред-
ных спектаклей ожидаются и народные постановки, и школь-
ные спектакли по сниженным ценам. Вероятно, сезон будет 
открыт пьесой Райниса «Вей, ветерок». 

Построенный в 1912 году Дом Латышского общества  
стал домом для Вентспилсского латышского театра  
на протяжение нескольких десятилетий. 

Именье Пухерта возле Кулдигской дороги – до Первой Мировой войны любимое место развлечения  
вентспилчан, куда отправлялись не только послушать музыку и потанцевать, но и понаблюдать за  
спортивными состязаниями и отпраздновать праздник. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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B выходные начнется новая 
волна жары 
В конце этой недели в Латвию вновь 
придет жара. Будет господствовать уме-
ренный северный ветер, а после обеда 
воздух прогреется до +25...+30 граду-
сов, в воскресенье местами будет еще 
жарче. В начале следующей недели 
жара усилится. 

В первую очередь хотят 
повысить необлагаемый 
минимум 
Министр экономики Ралфс Немиро счи-
тает, что в первую очередь необходи-
мо договориться о повышении необла-
гаемого налогом минимума. Это более 
выгодно, так как, в отличие от повышения 
минимальной зарплаты, это не созда-
ло бы дополнительных расходов для 
предпринимателей, также такой шаг спо-
собствовал бы уменьшению доли тене-
вой экономики. Необлагаемый минимум 
можно было бы установить в размере 
минимальной зарплаты, а соответствую-
щие изменения ввести с 2021 года. 

Армия получила  
беспилотные системы 
В рамках заключенного в прошлом году 
договора Национальные вооруженные 
силы в целях тестирования получи-
ли беспилотные системы летательных 
аппаратов латвийского производителя 
«UAV FACTORY» и «Atlas Aerospace».  

Убит адвокат Берзиньш 
В Марупе застрелен адвокат и быв-
ший судья Улдис Берзиньш. По пред-
варительной информации, рожденный 
в 1972 году Берзиньш застал врасплох 
в своем доме грабителей, и инцидент, 
скорее всего, не связан с адвокатской 
деятельностью.

Отрицание геноцида
Служба государственной безопасно-
сти начала уголовный процесс против 
члена правления Русского союза Латвии 
Александра Филея в связи с его публи-
кацией в «Фейсбуке», где он поздравля-
ет читателей с годовщиной 17 июня 1940 
года — датой, когда «советская армия 
освободила Латвию от диктаторского 
режима». По его мнению, лето 1940 
года принесло тысячам людей «долго-
жданное освобождение от невыносимо-
го гнета». 

Продукты с истекшим сроком 
годности пока не жертвуют 
Почти месяц прошел с тех пор, как всту-
пили в силу изменения в законодатель-
стве, согласно которым продукты кон-
кретных групп по истечении минималь-
ного срока годности можно передавать 
на благотворительные цели. Однако 
большой активности со стороны жерт-
вователей не наблюдается. Несколько 
предприятий готовят договоры о переда-
че продуктов для нуждающихся семей, 
сообщает Латвийское радио. 

Жители Икшкиле выступили 
против Пуце
Икшкильская краевая дума подго-
товила документы и обратилась в 
Конституционный суд, чтобы оспорить 
распоряжение министра охраны окружа-
ющей среды и регионального развития 
Юриса Пуце о приостановлении опроса 
жителей относительно административ-
но-территориальной реформы. По мне-
нию Ю. Пуце, сохранить независимость 
края не представляется возможным. 

Сальмонелла в яйцах  
из Украины 
Продовольственно-ветеринарная служ-
ба (ПВС) при повторной проверке кон-
статировала сальмонеллу в яичной про-
дукции из Украины. На сей раз – в яич-
ном порошке. ПВС подчеркивает, что 
предприняты все действия, чтобы кон-
кретная партия белкового порошка не 
попала в оборот. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

громадную виртуальную антенну диаметром более 2000 километров! 
Все это выглядит как научная фантастика, не правда ли? Однако бла-
годаря этой уникальной, революционной технологии и схеме, теле-
скоп обладает более чувствительным приемом.

Монтаж антенн осуществляют нидерландское предприятие 
«Astron» под руководством представителя фирмы Марселя Гербера 
и вентспилсское предприятие «Akro», однако существен и тот факт, 
что активное участие в работе принимают студенты, преподаватели и 
другие работники Вентспилсской высшей школы, особенно в данной 
связи нужно выделить работников электронного центра ВМРЦ – руко-
водителя отдела Ромаса Паулика, инженеров-электронщиков Клавса 
Калнейса, Кристерса Денавса и Карлиса Луксиса. 

Kак отмечают в Высшей школе, создание станции LOFAR откроет 
новые научные возможности для ВМРЦ и Латвии не только в сфере 
радиоастрономии, но и в сферах информационно- коммуникацион-
ных технологий, геофизики, геодезии, инженерии окружающей среды 

Новая страница в жизни Ирбене: 
начинается монтаж антенн LOFAR 

и биоэкономики, важно и то, что в будущем Ирбене сможет вносить 
существенный вклад в народное хозяйство Латвии в целом. 

Всего отметка об обучении в ВВШ сдела-
на в 113 заявлениях (на 12 больше), в каче-
стве приоритета Вентспилс отметил 41 пре-
тендент (на 8 больше). Самая популярная 
программа – комбинация английский-латыш-
ский-русский/немецкий язык, где в бюджет-
ную группу на 45 мест получено 53 заявле-
ния. Предварительно конкурс выдержали 30 
претендентов. 

Важен каждый студент
На Факультете экономики и управления на 

управление бизнесом в бюджетную группу 
на 45 мест получено 51 заявление (-23), из 
них в 20 (-10) ВВШ была отмечена как прио-
ритет. Число платных мест по этой програм-
ме уменьшилось до 15, получено 13 заяв-
лений, однако никто так и не выбрал ВВШ, 
чтобы обучаться за свой счет. 

То, что в целом число новых студентов 
в Вентспилсской Высшей школе вырастет, 
ясно. С 22 июля продолжится прием заявок 

в ВВШ, он продлится до 29 августа. Это пре-
красная возможность претендовать на бюд-
жетные места для тех, кто ранее не проявил 
решительности или только сейчас принял 
решение учиться. Однако нужно учитывать, 
что бюджетные места будут присваиваться в 
том порядке, в котором претендентами будут 
поданы заявления. Свободные бюджет-
ные места есть в большей части программ. 
Более подробная информация – https://ej.uz/
VeA-studijas. 

«Самый дорогой орган, самое большое фортепиано, самая современная музыкальная школа – новые величины культурной жизни 
Вентспилса описываются в превосходной степени одна за другой. Однако вызывает беспокойство вопрос, не станет ли мания вели-
чия, связанная с новым зданием, хозяйственным бременем по причине коррупции и неясных финансовых условий и не будет ли 
новое здание предметом роскоши лишь в Вентспилсском королевстве, находясь в поиске своего места и слушателя в общей картине 
латвийской академической музыки», – таким вопросом задается портал LA.LV в статье «Концертный зал „Латвия”: новая цитадель 
органной музыки или предмет роскоши в Вентспилсском королевстве?». («Koncertzāle “Latvija”: jauna ērģeļmūzikas citadele vai Ventspils 
karaļvalsts greznumlieta?»).

Станет ли Вентспилс столицей органной музыки?

На LA.LV упоминается и о 
неоднократно прозву-
чавшей вызывающей 
беспокойство инфор-
мации, что после кор-

рупционного скандала с участием работни-
ков ГПСС в связи со сдачей в эксплуата-
цию концертного зала, возможно, придет-
ся вернуть софинансирование, выделенное 
на строительство, в размере 9,7 млн. По 
словам представителя Центрального агент-
ства финансовых договоров (ЦАФД) Дайги 
Рейхмане, возможно, совершенные корруп-
ционные действия связаны с дачей взятки 
должностным лицам ГПСС с целью получе-
ния положительного решения относительно 
готовности к сдаче в эксплуатацию строи-
тельного проекта, решение о несоответствии 
относится к договору о строительных рабо-
тах и части договора об авторском возна-
граждении, которая входит в проект фондов 
ЕС. Поэтому решение о судьбе финансиро-
вания ЦАФД примет после выяснения обсто-
ятельств уголовного дела. 

LA.LV напоминает, что нарушения пожар-
ной безопасности устранены на удивление 
быстро – всего через полтора месяца после 
негативного решения ГПСС, и здание уже 5 
июля принято в эксплуатацию. К сожалению, 
какие именно нарушения нужно было устра-
нить, до сих пор неясно. 

Тем не менее, уже сейчас очевидно, что 
новый Вентспилсский концертный зал, учи-
тывая его размеры, получил статус самого 
дорогого в Латвии концертного зала, но одно-
временно является и большим приобрете-
нием. «Концертный зал на 600 зрительских 
мест, трансформирующийся пол сцены, уни-
кальный для Балтии трубный орган, самое 
высокое в мире вертикальное фортепиано, 
малый зал, трансформирующийся в тер-
расу под открытым небом, и соответству-
ющее современным требованиям получе-
ния музыкального образования помещение 
Вентспилсской музыкальной школы и музы-
кальной библиотеки», – пишет LA.LV и отме-
чает, что самой дорогой единицей в проек-
те является новый орган, который изгото-
вила одна из престижнейших в мире фирм 

– немецкое предприятие «Johannes Klais 
Orgelbau GmbH & Co». Стоимость инстру-
мента составила 1,6 млн евро, и это небыва-
лый размах для Латвии. 

В свою очередь, латвийская органистка 
с мировым именем Ивета Апкална вырази-
ла уверенность, что в международном кон-
тексте упомянутая сумма может считаться 
скромной. «Орган создается не на год, а на 
десятки лет, зачастую он служит столетия, и 
ни один уважающий себя концертный зал в 
мире не дискутирует о строительстве орга-
на». И. Апкалне также отметила, что это пер-
вый трубный орган за 80 лет, и ни в одной из 
стран Балтии нового такого нет, этот инстру-
мент позволит исполнять многие произведе-
ния, которые ранее в Латвии не было воз-
можности играть из-за отсутствия подходя-
щего органа. 

Однако, как отмечает LA.LV, если взгля-
нуть на план мероприятий концертного зала, 
то становится понятно, что органная музы-
ка – сравнительно небольшая часть обще-
го репертуара, и пока Вентспилс не выгля-
дит как будущая столица органной музы-
ки. В свою очередь, художественный руко-
водитель концертного зала «Латвия» Микс 
Магоне рассказал порталу, что вскоре здесь 
будут выступать достаточно экстравагант-
ные представители искусства, концерты 
которых будут интересны не только срав-
нительно небольшому кругу местных люби-
телей академической музыки, они найдут 
своего слушателя в Курземском регионе и 
ближнем «зарубежье», на границе с Литвой. 
«Ясно, что надеяться на то, чтобы заполнить 
«Юрас варты» или большой зал концертного 
зала «Латвия», который на сто мест меньше, 
только вентспилсской публикой – наивно», – 
говорит М. Магоне. По его приблизительным 
подсчетам, в Вентспилсе на сегодняшний 
день около двухсот человек, которые плате-
жеспособны и интересуются концертами ака-
демической музыки. 

Однако один из важнейших вопросов – 
кто за все это будет платить? Как отмечает 
LA.LV, в данный момент неизвестно, заста-
вит ли появление четвертого «игрока» в 
концертной жизни латвийской академиче-

ской музыки изменить и финансирование 
Государственного фонда культурного капи-
тала (VKKF). 

В этом году средства, выделенные госу-
дарством после празднования столетия 
страны ответственному за содержание в 
концертном зале ООО «Курземес филхармо-
ния», даже сократились на 25 тысяч евро, к 
тому же, их нужно разделить между находя-
щимися под руководством ООО «Курземес 
филхармония» Домом театра «Юрас варты» 
и концертным залом «Латвия». 

В плане финансирования 2019 г. вклад 
VKKF составляет только 14% от всех 
источников финансирования концертно-
го зала, в четыре раза больше, или 63%, 
ООО «Курземес филхармония» получает от 
Вентспилсского самоуправления, а 23% пла-
нируется получить в виде доходов от прода-
жи билетов и сдачи внаем помещений. 

Пока будущее видится в розовых тонах 
– интерес публики к ожидаемым концер-
там в концертном зале «Латвия» высок, все 
билеты на концерты недели открытия рас-
проданы, и 15 из 55 планирующихся в кон-
цертном зале мероприятий связаны со сда-
чей помещения в аренду. Новый концерт-
ный зал предоставляет прекрасные возмож-
ности и Вентспилсской музыкальной сред-
ней школе, которая будет использовать 76% 
помещений в новом здании. Музыкальной 
школе также не придется платить концерт-
ному залу за аренду большого зала, и после 
того, как она переберется в новое помеще-
ние, не нужно будет платить арендную плату 
за прежнее помещение музыкальной школы. 
Сэкономить позволит и высокая энергоэф-
фективность нового здания. 

И все же в этой бочке меда светлых пер-
спектив большой ложкой дегтя является кор-
рупционный скандал, а также вопрос, кото-
рый остался без ответа для широкой обще-
ственности – какими именно были связан-
ные с пожарной безопасностью недочеты, 
для исправления которых потребовалось 
всего полтора месяца и для сокрытия кото-
рых давалась взятка в несколько тысяч евро, 
с риском потерять софинансирование фон-
дов ЕС? 



КОРОТКО О СПОРТЕ

№. 27 (119)  26 июля 2019 года Актуально  /  5

У Ласмане – бронза 
на чемпионате Европы 
Талантливая вентспилсская легкоат-
летка Рута Кате Ласмане на чемпи-
онате Европы U-20 в Швеции завое-
вала бронзовую медаль. Наилучший 
результат в тройном прыжке вентспил-
чанка показала уже в первой попытке 
– 13,48 м.  

В турнире «Кубок Беспалова» 
хозяева стали третьими 
В международном футбольном тур-
нире среди юниоров (U-15) «Кубок 
Беспалова – 2019», который прово-
дится в память о первом президенте 
ФК «Вентспилс», в конкуренции среди 
восьми команд хозяева–вентспилчане 
завоевали бронзовую медаль, в реша-
ющем матче со счетом 2:0 одержав 
победу над RFS.  

Еще можно подать заявки 
на участие в фестивале 
скандинавской ходьбы 
Этим летом уже в 10-й раз в Вентспилсе 
пройдет Вселатвийский фестиваль 
скандинавской ходьбы, который состо-
ится 10 августа. Есть возможность 
принять участие в дистанции как 5,3 
км, так и 10 км. По традиции, перед 
стартом пройдет демонстрация мод. 
Заявки необходимо подать до 9 авгу-
ста: nujosanasfestivals.lv и sportlat.lv. 
Участие в фестивале бесплатно. 

Вайрогс присоединился 
к Штелмахерсу 
Как мы писали ранее, прежний глав-
ный тренер БК «Вентспилс» Робертс 
Штелмахерс станет во главе таллинн-
ского «Kalev/Cramo». Стало известно, 
что он выбрал в качестве ассистента 
Акселса Вайрогса, который являлся 
помощником тренера БK «Вентспилс» 
во время двух предыдущих сезонов. 

Каякеры отправятся 
на чемпионат мира 
На прошедшем в Лимбажи чемпи-
онате Латвии по каякингу и гребле 
на каноэ путевку на чемпионат мира, 
который будет проводиться в Венгрии, 
завоевал талантливый вентспилча-
нин Денис Волков. В Румынии прой-
дет чемпионат среди юниоров и U-23, 
право на участие в котором заслужи-
ли каякеры Екабс Календа и Ренарс 
Янис Бронка. 

Вентспилчане – победители 
в петанке 
В финальном турнире чемпионата 
Латвии по петанку двойную победу 
праздновали вентспилсские коман-
ды, которые оказались лучшими как 
в конкуренции среди женщин, так и 
среди мужчин. Победителями стали 
Инга Апмане, Эва Мартинсоне и Аида 
Петерсоне, а также Райдо Блумбергс, 
Наурис Богдановичс и Андрис 
Падревичс. Эти трио получили путев-
ку на чемпионат Европы. 

На Европейскую молодежную 
олимпиаду  
В состав латвийской сборной для 
участия в Европейской молодеж-
ной олимпиаде, которая началась на 
этой неделе в столице Азербайджана 
Баку, включена воспитанница вент-
спилсской спортивной школы «Спарс» 
Сабине Анна Циновска, которая стар-
тует в гимнастике (многоборье). 

В «Талсинских копьях» 
победу одержали Паламейка 
и Штробиндерс 
В состязаниях «Талсинские копья» 
победу праздновали атлеты 
Вентспилсской олимпийской сбор-
ной Мадара Паламейка (58,18 м) 
и Роландс Штробиндерс (79,68 м). 
Следует напомнить, что оба они 
талсинцы. 

АО «MECHPORT» 
приглашает 
на работу:
 Сварщиков
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, опыт работы.
- Предлагаем:  стабильную работу, социальные гарантии. 
Оплата – от 4.00 – 5.20 евро в час и премиальные за 
хорошую работу.
 Слесарей
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, желателен опыт работы.
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное  
рабочее время, оплата от 3.40 – 4.60 евро в час и 
премиальные за хорошую работу. 
 Вспомогательные работники для выполнения 
 вспомогательных работ.
-Требования к кандидату: образование – среднее  
или основное образование.
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное  
рабочее время, оплата от 3.40 EUR/ч.

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.lv  
до 31.08.2019.

Владелец клуба ФK «Вентспилс» Адлан Шишханов поступил агрессивно и неправомерно в отношении судей после игры, в которой 
вентспилчане на своем поле сыграли 2:2 с «Valmiera Glass/ViA». Эти некорректные действия остро осудила Латвийская футбольная 
федерация (ЛФФ). Клубу могут грозить суровые санкции, отметили должностные лица ЛФФ. 

Необоснованно агрессивно относится к арбитрам 
владелец ФК «Вентспилс» из России

В се началось сразу после игры 
чемпионата высшей лиги, в кото-
рой вентспилчан представлял не 
как обычно и как должно быть – 
главный тренер Игорь Клесов, а 

владелец клуба с сомнительной репутаци-
ей, российский богатей Адлан Шишханов. 
Он высказал грубые нарекания в адрес 
арбитров игры, а также президента ЛФФ 
Каспарса Горкшса. 

На вопрос, выступает ли ЛФФ целена-
правленно против вентспилсского клуба, А. 
Шишханов, не смущаясь, ответил следую-
щее: «Честное слово, ребята. В каждой игре 
во всем мире судьи допускают определенные 
ошибки. Если я здесь посажу людей, которые 
абсолютно не связаны с ФК «Вентспилс», 
независимых экспертов, и покажу, сколько 
очков потерял ФК «Вентспилс» из-за этих 
ошибок… Это называют ошибками, но я 
это не называю ошибками. (..) Однако я 
хочу это сказать, я это сделаю, насколько в 
моих силах – пока не вытащу его [Каспарса 
Горкша. – Ред.] из президентского кресла! 
Так как за этим стоят люди, которые выше. 
Скажу по-другому – это проплаченное судей-
ство. Однозначно проплаченное». (С полной 
версией можно ознакомиться здесь: https://
youtu.be/T0AzKyov5Lw)

«Агрессивные и безосновательные выпа-
ды владельцев футбольных клубов в адрес 
судей неприемлемы в среде, уважающей 
спортивные принципы, поэтому Латвийская 
футбольная федерация и Судейский коми-
тет федерации осуждают агрессивное пове-
дение официальных лиц ФК «Вентспилс» 
и публичные высказывания после игры 

чемпионата высшей лиги Латвии, которая 
состоялась 21 июля между «Вентспилс» и 
«Valmiera Glass/ViA», – подчеркнул прези-
дент ЛФФ К. Горкшс. 

Он отметил, что в конкретном случае для 
высказываний владельцев ФК «Вентспилс», 
в которых ставится под сомнение объек-
тивность и нейтралитет судей, нет ника-
ких объективных причин. Именно поэ-
тому Судейский комитет ЛФФ призывает 
Дисциплинарную комиссию ЛФФ оценить как 
публичные высказывания представителей 
ФК «Вентспилс» после упомянутой игры, так 
и нападки официальных лиц клуба в отно-
шении арбитров игры по окончании матча, 
отметил, в свою очередь, эксперт по надзору 
за судьями ЛФФ Алан Сноуди. 

Высказывания о том, что судья уров-
ня чемпионата высшей лиги встречался с 
представителями некоего клуба, и выра-
женная официальным представителем ФК 
«Вентспилс» готовность увеличить бюджет 
своего клуба, чтобы финансово поддержать 
судей, могут расцениваться как словесное 
обещание совершить подсудные действия 
и вызывают обоснованные сомнения в том, 
что представители клуба верно понимают 
принципы честной игры, подчеркнул специа-
лист по надзору за судьями. 

«Латвийские футбольные арбитры в свой 
профессиональный рост и саморазвитие 
вкладывают большой труд, поэтому чрез-
вычайно важно, чтобы во время игры и по 
окончании матча они могли выполнять свою 
работу в безопасной среде. В свою очередь, 
обязанность клубов высшей лиги – отно-
ситься к судьям с уважением, обеспечить 

им условия для безопасной и беспрепят-
ственной работы до игры, во время нее и 
по окончании матча. Поэтому я хочу подчер-
кнуть, что ЛФФ не станет игнорировать такие 
публичные высказывания, которые не под-
тверждены фактами и доказательствами», – 
сказал А. Сноуди. 

«Футбольная федерация всегда и везде 
всеми доступными средствами будет защи-
щать право арбитров независимо и без-
опасно выполнять свою работу. Правила 
FIFA и UEFA запрещают футбольным клубам 
каким-либо способом оказывать влияние на 
организацию работы судей, и ЛФФ взяла на 
себя обязанность следить, чтобы в Латвии 
этот принцип полностью соблюдался», – под-
черкнул К. Горкшс. 

Президент ЛФФ пояснил, что назначе-
ние судей на соревнования, которые нахо-
дятся в ведении федерации, независимым 
путем осуществляет Судейский комитет ЛФФ, 
окончательное решение выносит эксперт 
по надзору за судьями ЛФФ Алан Сноуди. 
Международные правила FIFA и UEFA запре-
щают клубам осуществлять какие-либо дей-
ствия, которые могли бы повлиять на поря-
док назначения судей, напомнила ЛФФ тем 
незнайкам, которые этого якобы не понимают. 
«И наоборот, если какой-либо представитель 
клуба сталкивается с нечестным судейством 
или подозрениями о том, что на результат 
было оказано влияние, то призываю сооб-
щать об этом Дисциплинарной комиссии ЛФФ 
и комитету по этике или ответственным струк-
турам UEFA», – подчеркнул К, Горкшс. 

Kогда появится информация о возможных 
решениях и санкциях, пока неизвестно. 

Kак говорят англичане, «Мой дом – моя крепость», и это высказывание подчеркивает не только традицию наслаждаться неприкосно-
венностью частной жизни, но и ощущение семейного единения и комфорт, который предоставляет жилище. Однако комфорт не озна-
чает только, скажем, наличие посудомоечной машины, стеклопакетов, современной мебели и умного робота-пылесоса. Это, скорее, 
те, на первый взгляд, неуловимые факторы, которые позволяют чувствовать себя дома удобно, хорошо и уютно. «Ventspilnieks.lv» 
обобщил советы специалистов. 

Уютный дом: несколько простых заповедей

KАК СОЗДАТЬ ДОМА ВСЕ УСЛОВИЯ, 
НЕОБХОДИМЫЕ ДЛЯ ОТДЫХА 
И РАБОТЫ? 

В первую очередь, нужно знать несколь-
ко простых вещей о собственном организ-
ме. Например, насколько тепло должно быть 
в помещении (в квартире должно быть не 
менее 18 и не более 24 градусов). Важна 
также влажность воздуха. Условная влаж-
ность имеет больший диапазон – она может 
колебаться от 30 до 70%. Однако в любом 
случае воздух не должен быть застоявшимся 
– оптимальная скорость движения воздуха в 
квартире – 0,2 м в секунду. Если окна плот-
но закрыты, можно в углу комнаты поставить 
и включить обычный вентилятор. В свою 
очередь, для чтения и работы с документа-
ми необходимо идеальное освещение – его 
обеспечивает лампочка мощностью 60 ватт 
прямо над столом.  

ВЛИЯЕТ ЛИ ШУМ НА КАЧЕСТВО 
РАБОТЫ? 

Безусловно, влияет. Одно из главных усло-
вий комфорта – уровень шума. Согласно 
результатам исследований, проводивших-
ся в разных странах, уровень шума, повы-
шенный на 2,4%, может ускорить сердеч-
ную деятельность, почти на 4% уменьшить 
аппетит, на 4,5% способствовать возникно-
вению нарушения сна. Приблизительно так 
же увеличивается и степень возбудимости 
человека. 

KАК УБЕРЕЧЬ СЕБЯ 
ОТ ЧРЕЗМЕРНОГО ШУМА? 

Если стены квартиры оклеены обоями, 
то под ними можно проложить шумоизо-
лирующий материал, например, пробку. 
Шумоизолирующие материалы можно при-
обрести в строительных магазинах. Сложнее 
с окнами. Если главным источником шума 

являются именно они, то 
единственный выход – заме-
нить их на шумоизолирующие 
стеклопакеты. 

НУЖНЫ ЛИ В КВАРТИРЕ 
РАСТЕНИЯ?

Даже если ваши окна выхо-
дят в парк и вы регулярно про-
ветриваете помещение, рас-
тения на подоконнике просто 
необходимы. Любые – от цветов 
до укропа и петрушки. Свежесть 
и кислород, которые они дают, 
сложно переоценить, особен-
но, если воздух в помещении, 
в котором находится человек, 
далек от идеала. К тому же, 
комнатные растения сделают 
жилище более уютным. 

KАКУЮ РОЛЬ ИГРАЮТ 
ЦВЕТА В ИНТЕРЬЕРЕ? 

Безусловно, выбор цветов в 

интерьере зависит от индивидуальных пред-
почтений, однако выбранный цвет оказыва-
ет огромное влияние на физиологическое и 
психологическое состояние человека. При 
помощи цвета помещение можно как «рас-
ширить», так и сделать более компактным, 
можно создать возбуждающую нервную 
систему или успокаивающую обстановку, 
которая будет способствовать как рабочему 
настроению, так и отдыху. Уделим внимание 
некоторым прописным истинам.  

Красный цвет дает ощущение тепла и неко-
торой тяжести в теле. Визуально приближает 
крашеные поверхности, что делает помеще-
ние более «давящим». Оказывает достаточ-
но серьезное возбуждающее действие. 

Пурпурный цвет вызывает сильное возбуж-
дение, особенно, если соприкасаться с ним 
длительно и непрерывно, также появляет-
ся ощущение тяжести в теле. Размещенные 
предметы кажутся ближе. 

Оранжевый цвет действует почти так же, 
как красный, однако не способствует возник-
новению ощущения тяжести. 

Желтый цвет возбуждает, дает ощущение 
тепла, зрительно уменьшает пространство, 
однако, в отличие от красного, вызывает 
ощущение легкости в теле. Желто-зеленый 
цвет привносит ощущение тепла, легкости, 
удовлетворенности, желание забыть обо 
всех заботах и расслабиться. 

Зеленый цвет несколько успокаива-
ет, однако вызывает чувство безразличия 
даже к тем вещам, которые всегда считались 
важными. 

Синий цвет дает ощущение холода. Он под-
ходит для жарких летних дней, но психологи не 
советуют использовать этот цвет для помеще-
ний, в которых человек проводит много време-
ни, так как этот цвет часто угнетает сознание, 
зато расширяет помещение визуально. 

Белый и черный цвет, конечно, антиподы. 
Если первый несет с собой холод, но одно-
временно и легкость, то второй – угнетает и 
дает ощущение тяжести. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Новость масс-медиа: «Под влиянием идеологической войны, 
которую “Latvijas dzelzceļš” (LDz) ведёт против “Baltijas 
Ekspresis”, можно заметить возникшее желание финанси-
ровать неправдивые пропагандистские статьи о ликвида-
ции “Baltijas Ekspresis”. Скорее всего у концерна LDz есть пани-
ческие опасения, что будет с перевозками, поэтому “Latvijas 
dzelzceļš” пытается неподобающими способами подорвать 
репутацию “Baltijas Ekspresis”», так о распространяемой 
информации о том, что “Baltijas Ekspresis” может грозить при-
нудительная ликвидация, высказался руководитель предпри-
ятия Марис Бремзе.  

(“Ventspilnieks.lv”, 19 июля)
• • •

Пропагандистская гибридная война
совсем не хочется сидеть на скамье подсудимых. Более крупные и 
умные игроки, как известно, сами в настоящее время не чувству-
ют себя комфортно, так как поставленные авторами схем мини-
стры, председатели правлений и «лидеры» отраслей больше уже 
ни министры, ни председатели, ни лидеры. Поэтому конкретным 
должностным лицам LDz, на пальцы которых как на следующих 
может обратить внимание всевидящее око нового министра, нужно 
подстраховаться.  А поскольку существует необходимость некоего 
укрытия от ранее реализованных, случайных или вызванных пол-
ной некомпетентностью ошибок в бизнесе, то лучший способ, как 
перевести разговор, – это «ударить» по следующему самому круп-
ному игроку в отрасли… Видите, господин министр, какие они пло-
хие, поэтому мы хорошие, ведь всем сейчас плохо, а им ещё хуже. 

И третье направление, в котором определенно собираются 
играть эти деятели «чёрного пиара», – это, безусловно, уже тра-
диционный «денежный вопрос».  Что-то разделить можно только 
тогда, когда есть, что делить. Эта элементарная азбучная исти-
на, кажется, известна даже конструкторам «чёрного пиара» дан-
ного случая, чьи довольно примитивные методы «проглатывания» 
конкурентов напоминают что-то из «диких девяностых», остава-
ясь также на уровне понимания порядка вещей того времени.  
«Денежный вопрос» в данном случае – это простая закономер-
ность: если министр и правительство прислушаются к мнению 
предприятий транзитного бизнеса (в том числе и к одному из лиде-
ров отрасли – “Baltijas Ekspresis”), изменив порядок и отказав LDz и 
его дочерним компаниям в позиции монополиста в отдельных сег-
ментах, то уменьшится и «денежный поток».  И, судя по прошлому 
опыту, когда один за другим в подозрительных сделках и участии 
в «бизнесе интересов» обвиняется один руководитель за другим, 
а также учитывая факт, что упомянутые руководители «кочуют» 
из руководства одного предприятия в другое (в зависимости от 
желаний своих истинных хозяев), можем допустить, что «денеж-
ный вопрос» довольно важен. Поэтому и такие достаточно слабые 
попытки «навязать» общественное мнение, которое, возможно, 
не позволит министру и правительству принять решение, ограни-
чив положение LDz, его дочерних компаний и партнёров.  Правда, 
времена нынче не совсем такие, как в упомянутые «дикие девяно-
стые»… Только привычки некоторых «игроков» остались на преж-
нем уровне – почти как многократно упоминаемая в последнее 
время гибридная война. Вроде как есть, а вроде как и нет. Только 
на сей раз речь идёт не о военном поле, а о поле пропаганды.  

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Показатели улучшились 
Произведен аудит системы каче-
ства управления муниципального ООО 
«Вентспилс рейсс». Сделано заключе-
ние, что предприятие работает в соответ-
ствии с требованиями международных 
стандартов. 

Новые антенны 
В Международном радиоастрономиче-
ском центре начат монтаж антенн LOFAR. 
Первые 96 высокочастотных антенн уже 
установлены. 

Воруют шоколад
Некая любительница шоколада, которая 
два дня подряд воровала шоколад в пар-
вентском магазине «Elvi», наказана 70 
часами общественно полезного труда. 

Продолжают воровать
В первом полугодии этого года в городе 
обворовано 20 автомашин. Чаще всего 
кражи совершаются из машин, которые не 
были закрыты. 

Появился аудиогид
В туристическом поезде теперь появился 
аудиогид. Пассажирам рассказывается о 
Вентспилсе на пяти языках. 

Состоялась встреча бывших 
колхозников
В минувшие выходные около 200 человек, 
трудившихся когда-то в рыбацком колхозе 
«Красный маяк», встретились в доме теа-
тра «Юрас варты». 

Новые теплосети
Будут построены новые теплосети – от 
перекрестка улиц Дзеню и Атпутас до 
улицы Ринькя и Приморского кемпинга. 

Дети учатся
Продолжается лагерь программы «Миссия 
выполнима», в котором принимают уча-
стие учителя города и края и школьники. 

Привели в порядок побережье
В рамках проекта «Реализация практиче-
ских мероприятий по приведению в поря-
док побережья» продолжается работа по 
уборке побережья. Цель проекта – обра-
ботка отходов на побережье в волостях 
Варвес, Юркалнес и Ужавас. 

Офтальмолог ведет прием детей
В Курземском глазном центре офтальмо-
лог Озолс принимает пациентов начиная 
с трехлетнего возраста. 

Будет обновлен фасад
Муниципальное ООО «Вентспилсский 
комбинат по благоустройству» обновит 
фасад и отремонтирует цокольный этаж. 
Работы обойдутся в 27 253 eвро. 

Очередная контрабанда 
В микроавтобусе некоего гражданина 
Украины в Вентспилсском порту найдено 
большое количество сигарет и алкоголь-
ных напитков. 

Состоялась фотопрогулка 
Недавно основанный фотоклуб «Kaktuss», 
присоединившись к акции Министерства 
здравоохранения «KustiNācija», органи-
зовал фотопрогулку без камеры. В ней 
можно было принять участие, имея при 
себе смартфон с функцией фотографии. 

Трагическая гибель
Женщина 1991 года рождения погибла, 
выпав из окна девятиэтажного дома на 
улице Эмбутес. 

Новое здание
На улице Ганибу, 103, начато строитель-
ство нового производственного здания. 
Заказчик – Управление Вентспилсского 
Свободного порта. 

Л учшая защита – это нападение, утверждают военные, 
спортивные, политические пиарщики и стратеги обще-
ственных отношений. Правда, существует радикальное 
различие экспертов всех этих различных областей в 
понимании того, что в каждом конкретном случае явля-

ется нападением, а что – защитой.  Но, не углубляясь в подробно-
сти и философские размышления, можем смело сказать, что приве-
дённый выше случай можно считать не совсем хорошим примером 
общественных отношений или, выражаясь понятным для специ-
алистов конкретной отрасли языком,  типичным примером «чёр-
ного пиара».  В действительности хотелось бы верить в хорошее 
в людях, и в этом случае предположить, что LDz как организация, 
находящаяся в поле зрения министра сообщения нового правитель-
ства Линкайтиса, совсем не хотела нацеливаться именно на “Baltijas 
Ekspresis”, просто “Baltijas Ekspresis” оказался на пути как действи-
тельно серьёзный и нацеленный на развитие конкурент.  Но точно 
так же на месте “Ekspresis” мог оказаться и другой «экспресис», если 
бы такой в Латвии был и он работал с такими же хорошими результа-
тами, как “Baltijas Ekspresis”. Иными словами – LDz в данном случае 
нужно было перевести публичные дискуссии в отрасли от собствен-
ных неудач на других важных игроков в отрасли.   

Допуская, что типичная составная часть «чёрного пиара» – 
это не только плоское поругание конкурентов, с такой же степе-
нью уверенности можем предположить, что в настоящее время, 
говоря простым языком, задницы горят и у связанных с достой-
ным сицилийской мафии осьминогом должностных лиц, которые 
в действительности являются только орудием в более крупных и 
более умных игроков. И конкретным должностным лицам, конечно, 

Государственная служба среды (ГСС) 
потребовала у ООО «Ventall termināls» 
пояснений в связи с запахами и работой 
измерительного аппарата – так называе-
мого «э-носа», сообщили представители 
службы. 

У ООО «Ventall termināls» требуют пояснений в связи  
с запахами, но «э-нос» превышения не зафиксировал

Т акой шаг был сделан после того, 
как 17 июля Вентспилсское регио-
нальное управление среды прове-
ло проверку в 6 местах. Проверки 
производились в связи с жалоба-

ми жителей на запах нефтепродуктов. В ходе 
инспекции служба действительно констатиро-
вала упомянутый запах, поэтому от предприя-
тия потребовали объяснений. 

Причина, по которой в городе появился 

запах нефтепродуктов, понятна. В пери-
од получения жалоб ветер дул со стороны 
портовых терминалов в сторону города, то 
есть доминировал северный, северо-за-
падный ветер. Была осуществлена провер-
ка мониторинга «э-носа», однако станции 
мониторинга превышения не зафиксиро-
вали, отметила представитель ГСС Марута 
Буклевича. 

В свою очередь, днем позже, 18 июля, при 
проверке терминалов в Вентспилсском порту 
инспекторы среды обнаружили, что в период 
получения жалоб ООО «Ventall termināls» 
слил из железнодорожных цистерн трет-бу-
тилметиловый эфир.

Вентспилсское региональное управление 
среды поручило ООО «Ventall termināls» дать 

пояснения, проведена ли соответствующая 
настройка «э-носов», чтобы они могли улав-
ливать запах этого вещества. Предприятию 
предъявлено требование уменьшить интен-
сивность деятельности во время неблаго-
приятных метеорологических условий, что в 
конкретном случае объясняется определен-
ным направлением ветра. 
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Государственный контроль пришел к выводу, что самые влиятельные негосударственные организации сельскохо-
зяйственной отрасли имеют привилегии в получении финансирования из госбюджета, и создается впечатление об 
условном закрытом клубе, который действует, руководствуясь лишь собственными интересами. В период правления 
СЗК Министерство земледелия не скупилось на дележ денег Европы и госбюджета, в том числе, своим депутатам и 
жертвователям. 

Eвропейские деньги и «клубы своих»

В ходе ревизии о целесообразности использования 
бюджетных средств, выделенных негосударствен-
ным организациям в отрасли сельского хозяйства, 
лесо- и рыбохозяйства, ревизорам Госконтроля не 
удалось получить четкое представление, в чьих 

интересах принимаются решения – всей отрасли или отдель-
ных негосударственных организаций и их представителей. 
Интересные нюансы касаются и самого процесса дележа денег 
– как отмечает Госконтроль, за одним столом горстка значимых 
игроков принимает решения о самом финансировании из гос-
бюджета и о дележе денег на другие проекты. К тому же, суммы 
немалые – всего Министерство земледелия выделило из гос-
бюджета и еврофондов негосударственному сектору более 
10 миллионов евро в год. В то же время ни общественность, 
ни другие негосударственные организации не знают, как имен-
но были приняты важные для отрасли решения и разделены 
деньги, предусмотренные для организаций, занятых в отрасли. 
Однако каждый год полмиллиона евро гарантированы и неиз-
менно выделяются девяти негосударственным организациям в 
сельскохозяйственной отрасли, представители которых наряду 
с министром земледелия и госсекретарем министерства фор-
мируют Консультативный совет негосударственных организа-
ций в сфере сельского хозяйства. 

Поскольку ревизия Госконтролем проводилась за пери-
од 2017 года, нетрудно сделать вывод, что «жирные годы» 
наблюдались в то время, когда Министерством земледе-
лия руководили «чемпионы добрых дел» – Союз зеленых и 
крестьян, который, судя по всему, всегда протягивал своим 
руку помощи в присвоении денег ЕС. К тому же, в числе 
приближенных не только влиятельные негосударственные 
организации. 

Министерство земледелия – одно из «денежных». 

Например, в рамках Программы развития села в Латвии 
в 2014–2020 гг. для занятых в сельском хозяйстве было 
доступно финансирование фондов ЕС в размере 1,531 
млрд евро, которое главным образом было предусмотрено 
для увеличения экономически активных и ориентирован-
ных на рынок хозяйств. Через Министерство земледелия 
идет и финансирование Европейского сельскохозяйственно-
го фонда для развития села (ЕСФРС), Европейского сельско-
хозяйственного гарантийного фонда (ЕСГФ) и Европейского 
фонда рыбного хозяйства, а также государственные субси-
дии сельскохозяйственникам, объем которых в 2017 году 
составил 8,723 млн евро. Однако вопрос вот в чем: у всех 
ли сельскохозяйственников в Латвии равные возможности 
получить эту поддержку от фондов ЕС и государства? Как 
следует из доклада по ревизии Госконтроля, в случае него-
сударственных организаций львиную долю получает клуб 
избранных. В свою очередь, если изучить данные за период 
2014–2015 гг., то видно, что Министерство земледелия в этот 
период выделило щедрую поддержку – в размере нескольких 
миллионов – как многим депутатам самоуправлений от СЗК, 
так и крупнейшим жертвователям этой партии. Напомним, 
что тогда руль управления Министерством земледелия нахо-
дился в руках давнишнего члена СЗК Яниса Дуклавса. Всего 
несколько примеров. 

Значительные средства в 2014-м и 2015 году как от госу-
дарства, так и из фондов ЕС получило крестьянское хозяй-
ство «Priedule» Аугустса Бригманиса, который тогда был 
руководителем фракции СЗК в Сейме. В виде государствен-
ных субсидий хозяйство получило 23 322,89 eвро, из фондов 
ЕС – 171 474,84 eвро. Значит, всего почти 200 000. 

Хозяйство депутата Гулбенской краевой думы от СЗК 
Гунарса Сиглиса «Rijkuri» в упомянутый период получило 

государственных субсидий на сумму 2182 eвро, а из фондов 
ЕС – 56 695 eвро.

Хозяйству депутата Дагдской краевой думы от СЗК Майи 
Левковы «Tingala» было выделено 63 613 eвро госсубсидий, 
из фондов ЕС – 261 383 eвро.

Крестьянское хозяйство «Auziņas», принадлежащее депу-
тату Екабпилсской краевой думы от Латвийской партии зеле-
ных Модрису Паварсу в 2014–2015 гг. в виде государствен-
ных субсидий получило 36 769 eвро, от ЕСФРС и ЕСГФ – 
323 244 eвро. 

Щедрые государственные субсидии и финансирование 
фондов ЕС в упомянутый период получили и многие жерт-
вователи СЗК. Конечно, можно сказать, что всем упомяну-
тым депутатам действительно принадлежат крестьянские 
хозяйства, которые производят продукцию, и, претендуя 
на поддержку государства и ЕС, они ничего не нарушили. 
Это на самом деле так. Только настораживает упомяну-
тая Госконтролем информация о сидящих за одним столом 
значимых игроках сельскохозяйственной отрасли, которые 
принимают решения о финансировании себя самих из гос-
бюджета. В этом контексте поневоле приходится задаться 
вопросом: можем ли мы действительно быть уверены, что 
поддержка государства и европейских фондов всегда предо-
ставляется исходя из поданного проекта, а не из партийной 
принадлежности и личности получателя? 

Министр благосостояния Рамона Петравича сообщила, что на приоритеты в сфере благосостояния в следующем году 
необходимы дополнительно 54 миллиона евро. Хорошей новостью является то, что эти деньги министерство глав-
ным образом планирует тратить на повышение минимальных пенсий и совершенствование системы минимальной 
поддержки государства. 

У нуждающихся лиц и 
пенсионеров в следующем году, 
возможно, дела пойдут лучше

С самоуправлениями удалось прийти к соглаше-
нию о повышении уровня гарантированного мини-
мального дохода с 53 евро до 64 евро. К тому же 
в следующем году будет повышена минимальная 
пенсия и пособие социального обеспечения, а 

еще через год гарантированный минимальный уровень дохода 
может быть повышен до 99 евро

По мнению министра, повышение минимальной пенсии — 
первый шаг на пути к уменьшению бедности, поскольку пен-
сионеры больше всех подвержены риску наступления бедно-

сти, особенно это касается одиноких пенсионеров.
Министр также заметила, что «построенные в Латвии 

«Замок света» и дорогой мост, как и акустический концерт-
ный зал в Риге необходимы, не нельзя допускать ситуации, 
когда пенсионер вынужден жить на 64 евро в месяц, так как 
чиновникам нужно повышать зарплаты».  

То, что решение этого вопроса больше нельзя отклады-
вать на «дальнюю полку», подтверждают и данные опроса 
жителей, проведенного Центральным статистическим управ-
лением (ЦСУ) в 2018 году. Согласно этим данным, более 

всего риску бедности были подвер-
гнуты одинокие сениоры старше 
65 лет – в 2017 году таких было 
74%. Следующие самые большие 
группы подверженных риску бедно-
сти были неполные семьи с одним 
взрослым и детьми (32,6%), лица 
до 64 лет, которые проживают одни 
(31%), многодетные семьи с двумя 
взрослыми и тремя или более деть-
ми (20,5%). В Курземе доля насе-
ления, подверженного риску бедно-
сти, составляла 24,8 %, а в Латвии 
в целом в 2017 году риску бедно-
сти были подвергнуты 446 тысяч 
или 23,3% жителей, следовательно, 
примерно четвёртая часть. 

Омбудсмен Юрис Янсонс также в 
2016 году признал, что самая боль-
шая проблема Латвии – бедность.  
Бедность, в которой большая часть 
жителей сами совсем не виноваты. 
С того времени особо позитивных 
изменений не произошло, поэто-
му то, что министр благосостояния 
полна решимости наконец взять-
ся за решение этих наболевших 
проблем, более чем приветствует-
ся. Петравича убеждена, что повы-
шение минимальной пенсии обяза-
тельно, поскольку этот план откла-
дывался уже два года.

Посмотрим, каков план министра 

по выводу самых незащищённых групп жителей Латвии из 
болота окончательной бедности?

Министр пояснила, что намерена повысить базу мини-
мальных государственных пенсий с 64 евро до 99, назначив 
градацию по каждому году трудового стажа. Например, пен-
сионер с трудовым стажем в 20 лет получает минимальную 
пенсию в размере 70 евро, но после изменений его пенсия 
составит не менее 128,70 евро. Ещё одним приоритетом 
является совершенствование механизма индексации пен-
сии, которое предусматривает с 2020 года применять индек-
сацию в размере 100% от реального увеличения страховых 
взносов суммы заработной платы, сообщает LETA. 

Планируется также усовершенствовать доплаты к пенси-
ям за накопленный трудовой стаж до 31 декабря 1995 года. 
В настоящее время доплаты получают те, кто вышел на пен-
сию до конца 2011 года, однако со следующего года доплаты 
смогли бы получать и те, кто вышел на пенсию до 2013 года, 
а ещё через год – до 2014 года.  

Также в следующем году планируется совершенствование 
государственной поддержки в обеспечении пенсий для нера-
ботающих лиц, которые заботятся о ребёнке с инвалидно-
стью. В настоящее время за этих людей обязательные соци-
альные взносы вносятся в размере 20% от 71,14 евро, но МБ 
предлагает вносить взносы в этом размере от специального 
пособия по уходу, который в настоящее время составляет 
313,43 евро.

МБ также хотело бы установить, что лица с инвалидно-
стью, семьи с детьми, в том числе приёмные семьи, и лица, 
находящиеся на полном государственном обеспечении, а 
также лица, которые воспитывают ребёнка с инвалидностью, 
имеют право продолжать получать семейное государствен-
ное пособие до 20 лет, даже если ребёнок не продолжает 
учиться.  

Также Петравича указала, что в следующем году необхо-
димо удвоить размер средств на содержание опекунам. 
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Хранительница 
сокровищ Зурас

Н еполные два 
года назад, как 
сама вырази-
лась, отозвав-
шись на зов 

чувства «местного патрио-
тизма», взяла на себя обя-
занность по руководству 
выставками учреждения 
самоуправления, в народе 
называем Зурским музе-
ем, так как оно осталось 
без рулевого. У обществен-
но активной Виктории с её 
гражданской позицией это 
вызвало волнение: собира-
емые и сохраняемые деся-
тилетиями местными людь-
ми материальные свиде-
тельства культурно-истори-
ческого наследия прошло-
го остаются без присмо-
тра! Они могут быть куда-
то перемещены, возможно, 
даже растасканы и уничто-
жены, и это было бы огром-
ной потерей для патриоти-
ческого воспитания моло-
дого поколения жителей 
Зурас.  

«У жителей Зурас есть 
основание гордиться тем, 

что их предки сделали на 
этой земле, как выдержа-
ли трудности. Напоминая о 
прошлом и вспоминая его, 
мы будем гораздо силь-
нее в будущем», – считает 
Виктория, родина которой 
здесь, в доме «Лиелланку» 
на берегу Венты, где жили 
и трудились несколько 
поколений.   

ВЕЩИ ГОВОРЯТ 
О СЕБЕ 
В ПРАВИЛЬНОМ МЕСТЕ 

«Пока, конечно, нет осно-
ваний думать, что реорга-
низация, действительно 
будет условно тем самым 
«злым грабителем», кото-
рая уничтожит собранные 
людьми свидетельства о 
древней и не столь древ-
ней истории нашей извест-
ной во многих отношени-
ях волости”, – Виктория 
по природе своей опти-
мист и человек дела, поэ-
тому она надеется на луч-
шее. Так как, по её мнению,  

Новый этап начинается в жизни расположенного в Ирбене Вентспилсского 
международного радиоастрономического центра (ВМРЦ). На прошлой 
неделе в Ирбене началась объемная работа над установкой крупнейшего 
радиотелескопа низких частот, или монтаж антенн LOFAR. 

низких частот – от 10 до 240 МГц. Антенны 
имеют уникальный, революционный дизайн. 
LOFAR–Latvia станет значимым дополнени-
ем самой крупной сети телескопов в мире, 
связанной с центральной станцией на севере 
Нидерландов, подчеркивают ученые и добав-
ляют: таким образом будет создана сеть про-
тяженностью более 2000 километров. С помощью такого уни-
кального инструмента астрономы смогут глубже проникнуть 
в тайны Вселенной. 

Подчеркнем тот факт, что международная сеть телескопов 

VARAM прогнозирует мрачное 
будущее для Вентспилсского 
объединённого края

Важен каждый студент

В с о о т в е т с т в и и 
с информаци-
ей на едином 
портале госу-
дарства и само-

управлений «Latvija.lv», в 
преддверии нового учебно-
го года заявления на обуче-
ние в одном из 12 латвий-
ских ВУЗов подали 8638 
желающих. В Вентспилсскую 
Высшую школу – 355, из 
них 114 претендентов ВВШ 
указали в качестве приори-
тетной. Несмотря на то что 
Высшая школа говорит о том, 
что число желающих учиться 
возросло (правда, нигде не 
упоминаются точные числа, 
не найти их и на официаль-
ном городском канале или в 
спонсируемой самоуправле-
нием газете), официальные 
данные говорят о другом. В 
прошлом году возможность 
учиться в Вентспилсской 
Высшей школе рассматрива-
ли 380 желающих, из кото-
рых 117 отметили обучение 
в Вентспилсе как приоритет-
ное. В прошлом году прои-
зошел скачок, так как годом 
ранее числа были соответ-
ственно 367 и 119. Кажется, 
несущественная разница, но 
для маленьких ВУЗов важен 
каждый студент. 

Важно не только привлечь 
студентов, но и удержать, 
чтобы было интересное 
предложение с точки зре-
ния содержания. Поэтому 
достойно похвалы упорство 
руководства ВУЗа при раз-
работке новых программ. 
Вот один из примеров. Уже 
в августе планируется прием 
на новую программу обу-

чения, которая называет-
ся «Академия предприни-
мательской деятельности». 
Она интересна структурой и 
подходом ко всему процессу 
в целом. Программа разра-
ботана по уникальной фин-
ской модели. Студенты уже 
с первого дня под руковод-
ством менторов будут созда-
вать свои предприятия. Это 
единственная подобная про-
грамма в Балтии. Студенты 
смогут претендовать и на 
бюджетные места. С данной 
программой ВУЗ связывает 
большие надежды. 

Возрастающий инте-
рес вызывает возмож-
ность совмещать обучение 
с трудовой деятельностью. 
Теперь специалисты по про-
граммированию, которые 
обучаются по профессио-
нальной программе высше-
го образования, смогут посе-
щать лекции во второй поло-
вине недели – по четвер-
гам, пятницам и субботам. В 
данный момент получено 29 
заявок, конкурс выдержали 
14, всего доступно 35 мест. 

Если говорить о конкурсе 
в этом году, то среди факуль-
тетов убедительно лидирует 
Факультет информационных 
технологий, куда получено 
175 заявок, из них львиная 
доля, или 83 заявки поданы 
на получение степени бака-
лавра компьютерных наук. 
Правда, в прошлом году 
число заявок было значи-
тельно больше – 234.

На Факультете перевод-
чиков доступно 110 мест.  

Министерство охраны среды и регионального раз-
вития (VARAM) обозначило тяжёлое будущее для 
Вентспилсского объединённого края, если только он 
будет создан, так как этому категорически противится 
главный голова города Вентспилса.  Однако кажется, 
что это всё же неизбежно. Как бы там ни было, всё же 
прогнозы VARAM по поводу заселенности достаточно 
плачевные. Министерство прогнозирует, что в будущем, 
до 2030 года число жителей в Вентспилсском объеди-
нённом крае будет только неполные 38 тысяч человек.  

На п о д -
готов -
ленном 
VARAM 
п р о -

филе самоуправле-
ний „Apvienotais novads” 
(«Объединённый край») 
указано, что в городе 
Вентспилсе в начале про-
шлого года официально 
проживало 34 855 жите-
лей. Это гораздо меньше, 
чем утверждает руковод-
ство города, однако немно-
го больше чисел, прозву-
чавших в других источ-
никах.  В свою очередь в 
обширном Вентспилсском 
крае, который является 
одним из самых больших 
в Латвии, проживало толь-
ко 11 061 человек. VARAM 
прогнозирует, что во время 
до 2030 года, число жите-
лей в Вентспилсском объе-
динённом крае уменьшится 
на 14% и в нём будут прожи-
вать только 37 952 человека. 

Во вторник министр охра-
ны среды и регионального 
развития Юрис Пуце при-
был с визитом в Вентспилс, 
чтобы встретиться с депу-
татами самоуправле-
ния города Вентспилса и 
Вентспилсского края. Во 
время встречи Юрис Пуце 
обсуждал выдвинутое на 
общественное обсуждение 
предложение модели адми-
нистративно-территори-
альной реформы.  Он обо-

сновал его исследования-
ми о возможностях разви-
тия каждого края в настоя-
щее время и в будущем, а 
также проинформировал о 
планируемых мероприяти-
ях поддержки. Ранее не раз 
претензии и недовольство 
по поводу реформы выска-
зывало также руководство 
города, к тому же давно 
известно, что глава горо-
да   Вентспилса не очень 
хорошего мнения о крае 
как о таковом, хотя краем 
и руководит представитель 
большого друга «Латвии и 
Вентспилсу» – Союза зелё-
ных и крестьян Муцениекс.   

Это самое широкое 
публичное обсуждение 
в политической истории 
Латвии, чтобы обществу 
аргументированно и деталь-
но объяснить суть ожи-
даемой реформы. В тече-
ние года пройдут более 
100 мероприятий, в рамках 
которых министр встретит-
ся и выслушает и депута-
тов самоуправлений, и жите-
лей, гражданское обще-
ство, и предпринимателей. 
Консультации с самоуправ-
лениями продлятся до сен-
тября этого года, а встре-
чи с жителями начнутся уже 
скоро и продлятся до мая 
следующего года. На сей 
раз встреча была на поли-
тическом уровне, а встреча 
с вентспилчанами ещё впе-
реди. 

Утекают 
ли европейские деньги 
в «клуб своих»?

Июльские 
хроники минувших 
времён

Простые 
заповеди 
уютного дома

Вентспилс – столица 
органной музыки?

Региональные ВУЗы сталкиваются с такими же вызова-
ми, как и районный центр. Если для регионов важно удер-
жать каждого жителя, чтобы он не уехал в большой город 
или за границу на заработки, то для ВУЗов важен каж-
дый студент, который подал заявление на обучение. Так 
можно было бы проиллюстрировать суровые будни как 
Вентспилсской Высшей школы, так и любого другого реги-
онального высшего учебного заведения. 
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Новая страница в жизни Ирбене: 
начинается монтаж антенн LOFAR 

LOFAR является европейской сетью низкочастотных ради-
отелескопов, соединенных высокоскоростной оптической 
сетью, в которой тысячи антенн с 
мощными компьютерами образуют  

К моменту выхода в печать газеты «Ventspilnieks.
lv» в Ирбене были установлены уже несколько 
новых антенн, но впереди еще огромная работа. 
Всего нужно установить целых 96 высокочастот-
ных антенн! 

Для чего они нужны и почему так много? Что вооб-
ще представляет собой LOFAR? По словам специалистов 
Вентспилсской высшей школы, это самый большой радио-
астрономический радиотелескоп низких частот, создавае-
мый полями антенн LOFAR, которые связаны между собой 
и размещены в разных странах. Они работают в диапазоне  Окончание на 4 стр.
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“Ko krāj un taupa 
taupītājs,/ to 
paņem, paņem 
laupītājs” – 
постучав три 
раза по дереву, 
чтобы избежать 
несчастья, за-
ведующая крае-
ведческой экспо-
зицией посёлка 
Зурас Варвской 
волости и ку-
ратор выставок 
Виктория Ребука 
эти написанные сорок лет назад поэтические 
строки Яниса Петерса в шутку упоминает в связи с 
ожидаемой в Латвии территориальной реформой.  

 Окончание на 4 стр.

Президент страны вручает Золотой 
почётный знак Похвального кре-
ста директору Злекской основ-
ной школы Виктории Ребуке. 


